

THE HARVESTS OF THE BIBLE လံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးလၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ်လၢဘၣ်တၢ်ကူးအီၤအဂ့ၢ်

အခဲအံၤပကချူသ့ၣ်ညါတၢ်ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးလၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ်လၢဘၣ်တၢ်ကူးအီၤအဂ့ၢ် န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်မးသဲ ၁၃:၃၉ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးကူးဘုအကတီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဟီၣ်ခိၣ်အစီၤကတၢ်”

The harvest is the end of the world. (KJV)

The harvest is the end of the age. (NIV)

တၢ်အံၤအခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်. ဟီၣ်ခိၣ် (World) အစီၤကတၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်အစီၤကယုၣ် (Age) အကတၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်ကူးဘုအဆၢကတီၢ်အံၤကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ်, ဟီၣ်ခိၣ်တဘျီ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်အစီၤအယုၣ်တမံၤလၢလံာ်န့ၣ်အကတၢ်န့ၣ် အိၣ်ဒီး, တၢ်ကူးတၢ်အခူအခါတမံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအံၤန့ၣ်လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် အိၣ်ဒီးအတၢ်ကူၣ်တၢ်ဖးဒိၣ်ဒိၣ်တမံၤန့ၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်အိၣ်တ့ၢ်လံာ်တခါလၢအမ့ၢ်ဟီၣ်ခိၣ်တဘျီလၢအစီၤကတၢ် တ့ၢ်လံာ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်အစီၤအယုၣ်တမံၤလၢအစီၤကတၢ်တ့ၢ်လံာ်တခါအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ဘၣ်အီၤ လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်လၢဘၣ်တၢ်ကူးအီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်.

အခီပညီန့ၣ်ပမ့ၢ်ဟံးန့ၢ်အီၤလၢတၢ်ကွဲးအသိးန့ၣ်ကမ့ၢ်ဒ်ပုၤထူစံၣ်ဖိတဂၤအတၢ်မၤလၢခံကတၢ်န့ၣ်မ့ၢ် ဒ်တၢ်ကူးဘု, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤမၤတၢ်သၣ်အလီၢ်တဂၤအတၢ်မၤလၢခံကတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ဘၣ်ထၢဖိၣ်တၢ်သ့ တၢ်သၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်လံာ်စီဆုံဖိတဆၢအံၤအခီပညီန့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်ဒ်န့ၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပသ့ၣ်ညါကိးဂၤဒဲးလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အ ဃိလံာ်စီဆုံအတၢ်ဘၣ်ထွဲသ့ၣ်တဖၣ်ပမ့ၢ်သ့ၣ်ညါအီၤထံထံဆးဆးဝံၤအလီၢ်ခံန့ၣ် ပကထံၣ်န့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဂ့ၢ် န့ၣ်လီၤ. (၂တံၤမသ့း ၂:၁၅) ပုၤနီၤဖးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်ကထါအဆၢတီၢ်လီၤလီၤန့ၣ်တက့ၢ်.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ပမ့ၢ်နီၤဖးတၢ်ဒီးပမ့ၢ်ကွၢ်ဃုသ့ၣ်ညါသမံၤသမိးဘၣ်လံာ်စီဆုံဖိတဆၢအံၤဂုၤဂုၤဘၣ်ဘၣ် န့ၣ်, တၢ်ကွဲးအဝဲအံၤဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢတၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လၢလံာ်စီဆုံတဘျီအံၤန့ၣ်ပုၤ ဝဲဒီးတၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လၢတၢ်လီၢ်အါပူၤလီၤ.

ဒ်သိးပကန့ၢ်ဟံးဘၣ်တၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, အဆိကတၢ်ပဘၣ်မၤန့ၢ်ဟံးတၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ပနီၣ် သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအမ့ၢ်, တၢ်ကူးဘုဒီးတၢ်ဟံးဖိၣ်တၢ်သူတၢ်သၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ဘုသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်သူတၢ် သ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, မံထီၣ်ဒီးအဆၢကတီၢ်ဘၣ်လံာ်လၢပုၤကဘၣ်ဟံးဖိၣ်အီၤအဆၢကတီၢ်တုၤလံာ်အခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤ အဝဲ အံၤမ့ၢ်တၢ်မၤလၢခံကတၢ်တမံၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢ, တၢ်လၢဘၣ်တၢ်ကူးအီၤ အဆၢကတီၢ် တချး တုၤဒဲးအခါန့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သူၣ်တၢ်ဖျးအဆၢကတီၢ်တမံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

အဆိကတော်ပဘဉ်အိဉ်ဒီးစံာ်လီၤပွဲၤလီၤပျီတဘဉ်လီၤ. အန့ၣ်သတးဒီးပကဘဉ်မပုၣ်လီၤဟီၣ်ခိဉ်အဂီၢ် ပဘဉ်ထူစံာ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်ဝံၤဒီး ပဘဉ်ဖုံလီၤတၢ်ချဲဒ်ပသးအိဉ်အသိးလီၤ. တၢ်မုၢ်တၢ်ဘိသ့ၣ်တဖၣ်ကဒိဉ်ထီၣ်ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, ထံဒီးမုၢ်အတၢ်ကီၢ်အကတီၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်အရ့ဒိဉ်ကတၢ်လီၤ. တၢ်ဆာကတီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဝံၤ အလီၢ်ခံ, တၢ်ပာ်ဖျိဉ်တၢ်သူတၢ်သ့ၣ်အဆာကတီၢ်ဝံၤဒီး, တၢ်သူၣ်တၢ်ဖျးလၢခံတဘျီအဂီၢ်န့ၣ်ပုၤဘဉ်မၤကဆိ, တလဲတလီ စံာ်လီၤပွဲၤလီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသိး လံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးအံၤန့ၣ်, ဟံးန့ၣ်ဝဲပုၤထူစံာ်အတၢ်မၤအဒိအတဲာ်ဒီး, ဘဉ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤ အတၢ်ကူၣ်တၢ်ဖးအဂီၢ်န့ၣ် ပာ်ဖျိဝဲဒ်သိးတၢ်ပနီၣ်တမံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်မးသဲၤ၁၃း၃၈** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးစံာ်ဇိၤပွဲၤဇိၤန့ၣ် မ့ၢ်ဟီၣ်ခိဉ်,”

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ တၢ်သူၣ်တၢ်ဖျးအဂီၢ်န့ၣ်, ကစၢ်ယွၤအစံာ်ဇိၤပွဲၤဇိၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ဟီၣ်ခိဉ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ်ဒ်ပုၤထူစံာ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်တသူၣ်ဝဲတၢ်သူတၢ်သ့ၣ်ထဲဒ်တကလုာ်တမံၤဖိန့ၣ်ဝံၤသးစူၤမၤနီၣ်တံာ်ဃာ်အီၤ န့ၣ်တက့ၢ်.

ပုၤထူစံာ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်နီၤဖးလီၤအစံာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီး, တနီၤန့ၣ်သူၣ်ဝဲတၢ်သူတၢ်သ့ၣ်တကလုာ်ဒီး, အတ နီၤန့ၣ်သူၣ်ဝဲတၢ်သူတၢ်သ့ၣ်အဂၤတကလုာ်န့ၣ်လီၤ. စံာ်တနီၤနီၤန့ၣ်ပာ်ဝဲအကလီကလီဒီးတသူၣ်တၢ်နီၤတမံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်စ့ၢ်ကီးလီၤ. တၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဒ်ပုၤထူစံာ်ဖိတဂၤအသးအ့ၣ်တဲာ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးကစၢ်ယွၤစ့ၢ် ကီးအဝဲအတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤတၢ်အံၤန့ၣ်မၤဝဲဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ.

တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအံၤန့ၣ်မၤတၢ်လၢ, ဟီၣ်ခိဉ်အစိၤသ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, လၢတၢ်အစိၤအဃဉ်တ မံၤလၢလံာ်န့ၣ် မၤဝဲလၢ, တၢ်ဆာကတီၢ်လၢအလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီးဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ န့ၣ်ပကသ့ၣ်ညါဘဉ်အီၤဒ်လဲၣ်. တၢ်အဝဲအံၤပသ့ၣ်ညါအီၤသ့ၣ်လၢ, တၢ်ကူးဘုအတၢ်ထံၣ်န့ၣ်ဒီးပနာ်ပာ်အီၤသ့ၣ်လၢ ကျဲဒ်အံၤလီၤ.

လၢလံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးတခီန့ၣ်, ပထံၣ်ဘဉ်, တၢ်လၢအဘဉ်တၢ်ကူးအီၤန့ၣ်အိဉ်ဝဲဒ်သၢကလုာ်န့ၣ်ပထံၣ် ဘဉ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ဒ်အဖီလၢအသိးလီၤ.

- (၁) တၢ်ကူးအဆာကတီၢ်လၢပုၤယုၤဒ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဆာကတီၢ်.
တၢ်ပနီၣ်လၢဘဉ်တၢ်သူအီၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ဘုကျဲၣ်ဒီးအဖ့န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.
- (၂) တၢ်ကူးအဆာကတီၢ်လၢ, တၢ်သးခုကစီၣ်အစိၤ.
တၢ်ပနီၣ်လၢ ဘဉ်တၢ်သူအီၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်, ဘုအမုၢ်ဒီးနီၢ်စံာ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.
- (၃) တၢ်ကူးအဆာကတီၢ်လၢ, တၢ်အနီၣ်တကထီအတီၢ်ပုၤအဆာကတီၢ်,
တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်, တၢ်ပနီၣ်လၢအဘဉ်တၢ်သူအီၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်, သိဖိဒီးမဲာ်တဲးလဲးအဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ် လီၤ.

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်, ပထံၣ်ဘဉ်လၢ, တၢ်လၢဘဉ်တၢ်ကူးအီၤအဆာကတီၢ်တမံၤ စ့ၢ်စ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်တၢ်ပနီၣ်ခံမံၤဒီး, တမံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်မၤလၢအိဉ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်အဘျးအဖျိဉ်ဒီးအဂၤတမံၤန့ၣ် ဘဉ်တၢ်ဆူးထီၣ်ကွံာ်အီၤဒီးကဲထီၣ်တၢ်ကလီကလီလီၤ.

ဘဉ်းဒီး၊ တၢ်ကူးဘုအဆၢကတီၢ်သၢမံၤအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကချုသ့ၣ်ညါအီၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးဒ်အဖီလၢ အသိးန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ကူးအဆၢကတီၢ်လၢပုၤယုၤဒၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဆၢကတီၢ်

တၢ်ဆၢကတီၢ်အဝဲအံၤ, တၢ်လၢစံၣ်ဇိၤပုၤဇိၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲန့ၣ်ပထံၣ် ဘဉ်လီၤ. တၢ်လၢဘဉ်တၢ်ကူးအီၤအတၢ်ပနီၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ဘုက့ၣ်ဒီးအဖ့န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. တၢ်အံၤအခီပညါကအိၣ် ဒ်လဲၣ်. လံာ်စီဆံၣ်အတၢ်ပာ်ဖျါတၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၃:၁၁,၁၂** န့ၣ်လီၤ.

“အဝဲဒၣ်ကဘျၢသုလၢသးစီဆံၣ်ဒီးလၢမ့ၢ်အူအပူၤလီၤ.”

“အကီၢ်လၢအိၣ်လၢအစုပူၤဒီးကတၢ်ကဆိထီၣ်ကွံာ်အကြီၢ်, ဒီးကကိၢ်ဖိၣ်အဘုလၢအဖီပူၤလီၤ. မ့ၢ်လီၢ် အကမူၣ်န့ၣ် ကဆူးထီၣ်ကွံာ်ဝဲလၢမ့ၢ်အူလီၤပံာ်တသ့ဘဉ်အပူၤလီၤ.”

လံာ်စီဆံၣ်တဆၢအံၤစံးဘဉ်ပုၤလၢ, တၢ်လၢ, ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအံၤန့ၣ်မၤလီၤဖးဘုက့ၣ်ဒီးတၢ်အဖ့ဒ်သိးပုၤကူး ဘုတဂၤအတၢ်မၤန့ၣ်မၤဝဲလီၤ.

တၢ်လၢတၢ်အဖ့န့ၣ် အခီပညါကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ် ဘုက့ၣ်လၢအချံအသုၣ်တအိၣ်ဝဲဒီးအိၣ်ဝဲထဲဒၣ်အဖံးအခီအယိ, အတယၢ်တအိၣ်ဝဲ ဘဉ်. တၢ်လၢတၢ်အဖ့န့ၣ်ပကွၢ်လီၤကံးဒီးဘုက့ၣ်ဘဉ်ဆၣ်အချံအသုၣ်တအိၣ်ဘဉ်. ဘဉ်ဆၣ်ဘုက့ၣ်တခီအိၣ်ဒီး အဖံးဒီးအချံအသုၣ်ခံမံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

၀၀၀၀၀ % % % % %

၀၀၀၀၀ % % % % %

အဖ့ ဘုက့ၣ်

ပုၤယုၤဒၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်ဘဉ်းဒီးတၢ်ပနီၣ်ခံမံၤအံၤန့ၣ် ဘဉ်ထွဲလိာ်အသးဒ်လဲၣ်. တၢ်လၢဘုက့ၣ်အ သုၣ်အံၤန့ၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်ကဘဉ်အိၣ်ဒီးအဖံးအခီန့ၣ်အသိး, အအိပူၤစ့ၢ်ကီးကဘဉ်အိၣ်ဝဲဒီးအချံအသုၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ် ပနီၣ်တမံၤလၢပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. အန့ၣ်သတးဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပစံးအီၤသုလၢပုၤအံၣ်စရုလးဖိအနီၢ်ကီၢ်န့ၣ်ပထံၣ် ဘဉ်လီၤ. ဘဉ်းဒီးပုၤအံၣ်စရုလးဖိအနီၢ်ကီၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, တၢ်အဒိအတဲာ်န့ၣ်ဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ် ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်ယိဟ့ၣ် ၁:၄၇** န့ၣ်လီၤ.

“ယုၣ်ဂ္ၤထံၣ်ဘဉ်စီၤနၤသနုလးပဲဆူအအိၣ်ဒီးကတၢ်တၢ်လၢအဂ့ၢ်, ကွၢ်ကွၢ်, ပုၤအံၣ်စရုလးဖိနီၢ်နီၢ်, လၢ တၢ်လီၤတၢ်ဝုၤတအိၣ်ဘဉ်လၢအပူၤဘဉ်တဂၤလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ, စံးဝဲလၢ, တၢ်လၢစီၤနၤသနုလးအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲပုၤအံၣ်စရုလးဖိနီၢ် နီၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤအဝဲအံၤန့ၣ်လၢပုၤဒီးနီၢ်ခိၣ်အတၢ်ဘဉ်ထွဲ (အဝဲအိၣ်မူဝဲလၢတၢ်မၤလိာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်အလုၢ်အ လၢသ့ၣ်တဖၣ်) န့ၣ်တကးဘဉ်, အိၣ်မူဝဲစ့ၢ်ကီးလၢနီၢ်သးအတၢ်ဘဉ်ထွဲ (အိၣ်မူဝဲလၢသ့ၣ်လၢသးနီၢ်နီၢ်) ခံမံၤခံ က ဩဒ်သိးပုၤအံၣ်စရုလးဖိနီၢ်နီၢ်တဂၤအသိးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ပုၤအဝဲအံၤဘဉ်တၢ်ပာ်အီၤလၢဘုက့ၣ်အ တၢ်ဒိတၢ်တဲာ်နီၢ်နီၢ်တဂၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

တၢ်လၢ, တၢ်အဖ့အံၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤအံၣ်စရုလးဖိတဂၤအတၢ်အိၣ်မူလၢတၢ်အချံတကပၤအတၢ်ဘဉ်ထွဲ (လူၤပိာ်ထွဲတၢ်မၤလိာ်အတၢ်မၤဒီးတၢ်အလုၢ်အလၢသ့ၣ်တဖၣ်) သ့ၣ်တဖၣ်ဘဉ်ဆၣ်, လၢအအိပူၤ (လၢအသးကံာ်

ပူ) နှင့် တာဝန်အိတ်နီတမံအဂ္ဂါနဲ့လီ။

မာဝဲလီ။ ပုသုတ်တဖန်နှင့် စံးလီအသးလာပုယုဒါဖိဘန်ဆန်, လာအသးပုတခီတမာ်ပုယုဒါဖိနှင့် ပထံဘန်လီ။

ဘန်ဃးဒီးတာဂ်အံနဲ့, ပထံဘန်စုဂ်ကီးလာ, ပုလုတ်အခိဒီးပုဖရဲရဲသုတ်တဖန်အကျါနဲ့ ပကထံဘန်ဖဲ လံာ်မးသဲ ၂၃း၁၄ နဲ့လီ။

“ပုကွဲးလံာ်ဒီးပုဖရဲရဲ, ပုလီတံာ်ဖိသုန်ဇာ, သုဘန်အဖိုင်လီ။ အဂ်ဒ်အံ, သုးကးတံာ်မူခိန်အဘီ အမာ်အတြါလာပုကညီအမဲာ်ညါလီ။ အဂ်ဒ်အံ, သုကစာ်ဒန်သုဝဲ, သုတလဲနုန်ဘန်, ဒီးပုလာအသါကလဲနုန်ဝဲတဖန်နဲ့, သုတဒုးလဲနုန်ဘန်အီဘန်။”

ပုသုတ်တဖန်နဲ့ ဘန်တာဒ်လီအီလာ တာ်အဖုနဲ့ ပထံဘန်လီ။ လာတာဂ်ဒ်အံအယိ, လာပုအံခိ စရုလးဖိသုတ်တဖန်အကျါနဲ့ပထံဘန် တာ်ပနီခိခံမံလာပုယုဒါဖိသုတ်တဖန်အခိလီ။

အခဲအံပကလဲကဒီးဆူ, ပုအံခိစရုလးဖိသုတ်တဖန်လာဘန်တာဒ်လီအီလာစံာ်ဇါပုဒါအဂ္ဂါနဲ့, ကစာ်ယုဂ်ဂူးအနီကစာ်ဒန်ဝဲအိးထီခိအထးခိဒီးစံးတာ်ကတိသုတ်တဖန်အံနဲ့မာ်ဒန်ဖဲအဝဲဟဲလီအခိထံးတဘျီလာ, အဝဲမတံာ်လာ, အကဘန်ကူးတာ်လာပုအံခိစရုလးဖိသုတ်တဖန်အကျါလီ။ ဘန်ဃးဒီးတာဂ်အံနဲ့ ပကထံဘန်ဖဲ, လံာ်ယီဟန် ၄း၃၅, ၃၆ နဲ့လီ။

“သုစံးသုဝဲ, အိန်ဒ်းလျီလါဒီးကဘန်ကူးတာ်အကတီတမာ်ဘန်ဇါ။ ကွာ်ကွာ်, ယစံးဘန်သု, ကျထီခိသု မဲာ်ဒီးကွာ်စံာ်ဇါပုဒါတကွာ်။ အဂ်ဒ်အံ, ခဲကနံာ်အံဒန်လဲာ်, ဘုဂီလံလာ တာ်ကူးအဂီလံ, ဒီးပုလာအကူးတာ် နဲ့, နာ်ဘန်အဘူးအလဲ, ဒီးကိဖိုင်အတေသုန်တေသုန်လာတာ်မူလီထူလီယိာ်အဂီ, ဒ်သိးပုလာအဖုံတာ်ဒီးပု လာအကူးတာ်နဲ့, အသးကခုဝဲခံဂလာ်လီ။”

ဘန်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံအဆာဖိအံအဂ္ဂါနဲ့ပုအါဂါအိန်ဒီးတာ်ကမာကမာ်လာကစာ်ယုဂ်ဂူးအတာ်ကတိ အံအယိလီ။ ဘန်မနုအယိလဲခိနဲ့, ဘန်မနုကစာ်ယုဂ်ဂူးစံးကတိတာ်ဘန်ဃးဒီးပုအံခိစရုလးဖိသုတ်တဖန် အစံာ်ဇါပုဒါအဂ္ဂါနဲ့လီ။

ဘန်ဆန်မာ်မဆါတနံအံပနာ်ပာ်အီသုလာ, ကစာ်ယုဂ်ဂူးအတာ်ကတိအံနဲ့မာ်ဒန်, လာပုယုဒါဖိ သုတ်တဖန်အဂီနဲ့အဝဲမတံာ်မလံာ်အဂ္ဂါနဲ့ ပထံဘန်လီ။

လာတာ်နဲ့အယိ, မတေတဂဖုံတာ်ချံလာပုအံခိစရုလးဖိအစံာ်နဲ့လဲခိ. တာ်ချံသုတ်တဖန်ကဲထီခိအသး ဒ်လဲခိ. ဘန်ဃးဒီးတာဂ်အံနဲ့ ပကထံဘန်ဖဲ, လံာ်ယီဟန် ၄း၃၈ နဲ့လီ။

“ယမာသုလဲကူးတာ်လာ သုတမာဘန်အလီဘန်လီ။ ပုကတဖန်နဲ့မတံာ်, ဒီးသုလဲနုန်လာ အဝဲ သုန် အတာ်မအပူလီ။”

လံာ်စီဆုံဖိတဆာအံအပူ, တာ်ကွဲးအသးလာအမာ်, “ပုကတဖန်” နဲ့မာ်ဒန်, လံာ်စီဆုံအတာ်အာန်လီ အီလီသုတ်တဖန်လာအမာ်, ပုအံခိစရုလးသုတ်တဖန်အဂီ, မုရံယုကဟဲဝဲအဂ္ဂါဒီးလာကစာ်ယုဂ်အဘီအမာ်အပူ တာ်ဆိဂ်ဂုဆိဂ်ဂါကအိန်ထီခိအဂ္ဂါနဲ့, ဘန်တာ်စံးပာ်အီလာဝဲသုတ်တဖန်ဒီးပုစီဆုံသုတ်တဖန်နဲ့ပထံဘန် လီ။

တာ်ထူစံာ်အဂ္ဂါနဲ့မာ်တာ်ဒ်လဲခိ. အခိပညီကအိန်ဒ်လဲခိ.

တၢ်ထူစံာ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, ဒ်သိးပုၤကဖုံလီၤတၢ်အချံအဂီၢ်, ပုၤထူစံာ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်မၤထဲၣ်အကန့ၣ်လၢ အအုၣ်ဒီးအကိၤတခါဒီး, ကဘၣ်မၤလီၤကလဲကွံာ်ဟီၣ်ခိၣ်လၢအကိၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ထူ စံာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်, ဘၣ်တၢ်ထဲၣ်အိၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဘၣ်တၢ်မၤအိၤလၢအအိၣ်ကတဲာ်ကတီၤ အသးအဂီၢ်ဒီးကတူၢ်လိာ်ဘၣ်ကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထိၤအချံအဂီၢ်န့ၣ်ကစၢ်ယွၤဒုးကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်တၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, ဘၣ်တၢ်မၤကဲကုၢ်အိၤလၢကီၢ်အဲၤကူပတူးအပူၤအနံၣ်တဖၣ်အနံၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လၢကျဲဒ်အံၤအပူၤ, ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်မၤန့ၢ်တၢ်မၤလိ, လၢအမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်ထံၣ်အိၤအဂီၢ်ဒီးလၢ အဝဲသ့ၣ်အသးကံၢ်ပူၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဆူဟီၣ်ခိၣ်ညှိထုၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဝံၤဒီး, တၢ်ဂ့ၢ်မၤန့ၣ်သ့ၣ် တဖၣ်ကလူၤပိာ်ထွဲအဝဲသ့ၣ်အခံၣ်န့ၣ်လဲၣ်.

လၢပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်စံာ်စီၤတဲာ်စီၤအပူၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လၢ, အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အဖီခိၣ်, ကစၢ် ယွၤအတၢ်ကျၢ်ဘၢအိၤသ့ၣ်တဖၣ်, အတၢ်မၤစၢၤဒီးတၢ်ပူၤဖျဲးအတၢ်ကပီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲဒီးလၢပုၤယူၤဒၤ ဖိအစီၤအပူၤန့ၣ်ကဲထီၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်တမံၤလၢတၢ်အချံကမဲထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မၤန့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်ဒီးတၢ်သဆၣ်ထီၣ်တၢ်လၢ, ဝံၤယၢၤအစီၤဆူဝံၤမၤ လကံအစီၤန့ၣ်မၤန့ၢ်ကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထိၤအထံဒီးအိၣ်ဘၣ်ဝဲန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. လၢကျဲဒ်အံၤအပူၤန့ၣ်အဝဲသ့ၣ် တဖၣ်ကဒိၣ်ထီၣ်, ထီထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်တၢ်ကပီၤဒီးထံန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အိၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, တၢ်ဆၢကတီၢ်တုၤလီၤဝဲဆူတၢ်ကဘၣ်ကူးတၢ်အဆၢကတီၢ်ဒီး, ကစၢ်ယုၣ်ဂူးအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတဂၤလၢပုၤကူးတၢ်ဖိအခိၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. အဝဲအိၣ်စ့ၢ်ကီးဒီးပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အကျါန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်ကူးတၢ်အဝဲအံၤကမၤဝဲဒ်လဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်မးသဲ ၃:၁၂ န့ၣ်လီၤ.

“အကီၢ်လဲၢ်အိၣ်လၢအစုပူၤဒီးကတၢ်ကဆီထီၣ်ကွံာ်အကြီၢ်, ဒီးကတၢ်ဖိၣ်အဘုၤလၢအဖီပူၤလီၤ. မ့ၢ်လီၢ်အ ကမ့ၢ်န့ၣ် ကဆူးထီၣ်ကွံာ်ဝဲလၢမ့ၢ်အူလီၤပံာ်တသ့ဘၣ်အပူၤလီၤ.- ”

ကစၢ်ယုၣ်ဂူးအစုပူၤကီၢ်လဲၢ်အံၤန့ၣ်အခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်. တၢ်လၢကီၢ်လဲၢ်အံၤန့ၣ် ပုၤမံာ်အိၤအခါကဲ ထီၣ်ကလံၤလၢအဖျဲးဒီးမၤဒဲကွံာ်တၢ်အဖျဲးဒီးဘုၤကျဲၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဖိၣ်အိၤအဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး, လၢ ကစၢ်ယုၣ်ဂူးစံာ်တဲာ်တဲာ်လီၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဂီၢ်အဃိ, အပျဲးဖိဘီၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဆူးကွံာ်ညီကွံာ်တၢ်ခဲလၢာ်ဒီးလူၤပိာ် ထွဲအခံဒီးစ့ၢ်အကလုာ်ဒ်သိးကကဲထီၣ်ပုၤအံၣ်စရုလးဖိနီၢ်နီၢ်အဂီၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဘုၤကျဲၣ်အချံအသ့ၣ်နီၢ်နီၢ်ဒီး လၢပုၤအံၣ်စရုလးဖိ ပုၤယူၤဒၤဖိအကျါတၢ်ဘျူးတၢ်ဖိၣ်ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီန့ၣ်ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲအဂီၢ်လီၤ. (လံာ်ယီၤဟၣ် ၁:၁၇, အဂီၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢစီၤမိၤရွံ့အစုပူၤ, မ့ၢ်တၢ်ဘျူးတၢ်ဖိၣ်ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီန့ၣ်, အိၣ် ထီၣ်ဝဲလၢ ယုၣ်ဂူးန့ၣ်လီၤ.”

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ဘုၤကျဲၣ် အချံအသ့ၣ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲလီၤ. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီးတၢ်အဖျဲးန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်.

ပုၤအံၣ်စရုလးဖိလၢအအိၣ်တ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ အမ့ၢ်ပုၤလၢအသမၤကစၢ်ယုၣ်ဂူးဒီးအတၢ်စံာ်တဲာ်တဲာ်လီၤ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အဖျဲးဒီးအဝဲသ့ၣ်အနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲအုၣ်လီၤအသးလၢအတမ့ၢ်ပုၤအံၣ်စရုလးနီၢ်နီၢ်တဂၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤအံၣ်စရုလးလၢအနီၢ်ခိၣ်နီၢ်စၢ်တကပၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

မှားဝဲလီ၊ ပုသွန်တဖန်န့ၣ်ကိးလီအသးလာအမှ်အံၣ်စရလးဒီးမှ်ဒၣ်ထဲတၢ်အမံၤလီ၊ ပုသွန်တဖန်
န့ၣ်မှ်ဒၣ်တၢ်အဖုတကရာအကလုာ်သ့ၣ်တဖန်လီ၊

တၢ်ဘၣ်ကူးအဆာကတီၢ်အပူၤတၢ်ကမၤအသးလာ၊ ဘုကူၣ်ဒီးတၢ်အဖုသ့ၣ်တဖန်အံၤန့ၣ်၊ မှ်တၢ်ဒဲလဲၣ်၊
ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်မးသဲ ၃:၁၂** န့ၣ်လီ၊

“ဒီးကကိၣ်ဖိၣ်အဘုလာအဖီပူၤလီ၊”

လာပုၤအံၣ်စရလးဖိသ့ၣ်တဖန်အကျါ၊ ကစၢ်ယုၣ်ဂူးဃုထာဝဲဒီးနီၤဖးပဲာ်ဖးတၢ်လာ ပုၤအံၣ်စရလးဖိလာ
အမှ် ဘုကူၣ်တကရာ၊ ဒဲပစံးတၢ်အသိး၊ ပုၤအံၣ်စရလးဖိနီၣ်နီၣ်သ့ၣ်တဖန်ဝံၤဒီး၊ ပုၤသ့ၣ်တဖန်န့ၣ်ကဲထီၣ်၊ ပုၤအ
ဆိကတၢ်တဖုလာဘၣ်တၢ်ကိးအီၤလာပုၤယုၣ်ဒဲဖိသ့ၣ်တဖန်အကီၢ်ဒီး၊ ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖိၣ်အီၤဆူ ကစၢ်ယုၣ်ဂူးခရံၣ်အ
တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အပူၤ၊ ဒဲပစံးတၢ်အသိး၊ ဆူဘုအဖီပူၤန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ၊ **လံာ်ရီမုၤ ၂:၁၀** န့ၣ်လီ၊

**“မုၢ်တၢ်လာတၢ်ကပီ၊ ဒီးတၢ်ယူးတၢ်ယီၣ်၊ ဒီးတၢ်ဃုတၢ်ဖိးလာကယီၢ်ပုၤလာ အမၤတၢ်ဂုၤတက
လာ်လာ်အလီ၊ ပုၤယုၣ်ဒဲဖိလာအဆိ၊ ဒီးပုၤဟးလုၣ်ဖိစ့ၢ်ကိးလီ- ”**

ပုၤန့ၣ်လီတၢ်ဆူကစၢ်ယုၣ်ဂူးခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖိၣ်အပူၤအဆိကတၢ်န့ၣ်မှ်ဒၣ် ပုၤယုၣ်ဒဲဖိသ့ၣ်တဖန်န့ၣ်
ပထံၣ်ဘၣ်လီ၊ ပုၤတၢ်မာဖိ (၁၂)ဂၤစ့ၢ်ကိးမှ်ဒၣ်ပုၤယုၣ်ဒဲဖိလီ၊ ဒီးဖဲဘူၣ်ယံၢ်ဆံအမှ်နံၤပုၤထီၣ်အနံၤန့ၣ် အဆိ
ကတၢ်ပုၤန့ၣ်တၢ်ဖိစ့ၢ်ကိးမှ်ဒၣ်ပုၤယုၣ်ဒဲဖိသ့ၣ်တဖန်အဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ၊ **လံာ်မၤတၢ် ၂:၄၁** န့ၣ်လီ၊

**“မၤသးဒဲန့ၣ်ဒီးပုၤလာအတူၢ်လိာ်အကလုာ်တဖန်န့ၣ်၊ ဒီးဘျာအသး၊ ဒီးတၢ်လာမှ်တနံၤန့ၣ်၊ တၢ်ပာ်ဖိၣ်
ပုၤသကထံၣ်ဃာ်ဃာ်လီ၊”**

လာန့ၣ်တကးဘၣ်၊ တၢ်ပာ်ဖိၣ်ပုၤအါထီၣ်ယံၢ်ကထိအဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ၊ (လံာ်မၤတၢ် ၄:၄၊ ဒီးပိာ်ခွါ
အတၢ်ကိာ်အိၣ်ယံၢ်ကထိဃာ်ဃာ်လီ) န့ၣ်လီ၊ မှ်ဝဲလီ၊ ပုၤသ့ၣ်တဖန်အံၤန့ၣ်မှ်ဒၣ်ပုၤလာဘၣ်တၢ်ထာန့ၣ်အီၤ
ဆူဘုဖိအပူၤလာအမှ်ပုၤအံၣ်စရလးအဘုကူၣ်သ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လီ၊

မုၢ်တၢ်အဖုတခီကကဲထီၣ်အသးဒဲလဲၣ်၊ ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်မးသဲ ၃:၁၂** န့ၣ်လီ၊

“မုၢ်တၢ်လီၤအကမူၣ်န့ၣ် ကဆူးထီၣ်ကွံာ်ဝဲလာ မုၢ်အူလီၤပံာ်တသ့ဘၣ်အပူၤလီ- ”

လံာ်စီဆုံဖိတဆာအံၤ အခီပညီကအိၣ်ဒဲလဲၣ်၊

ဒဲသိးတၢ်ကတီၢ်ဖိသ့ၣ်တဖန်လာအမှ်ဘုကူၣ်ဒီးတၢ်အဖုအံၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလာတၢ်ပနီၣ်အသိး၊ ဆူး
ထီၣ်ကွံာ်ဝဲလာ မုၢ်အူလီၤပံာ်တသ့စ့ၢ်ကိးမှ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးန့ၣ် ပဘၣ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးအီၤလီ၊

လာတၢ်န့ၣ်အဃိ၊ တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးအံၤအခီပညီကအိၣ်ဒဲလဲၣ်၊

လာလံာ်စီဆုံအပူၤ၊ တၢ်လာမှ်အူအံၤန့ၣ်မှ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်အတၢ်စံၣ်ညီၣ်အတၢ်ပနီၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီ၊ မှ်
ဝဲလီ၊ ကစၢ်ယုၣ်အတၢ်စံၣ်ညီၣ်အဂီၢ်အံၤန့ၣ် အိၣ်ဝဲဒီးတၢ်ပညီၣ်ခံမံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီ၊

(က) ကမၤဟးဂီၤကွံာ်တၢ်ဒဲးဘး

(ခ) ကမၤစီဆုံထီၣ်ကုၤပုၤကညီအသးလာအိၣ်ဒဲဒီးတၢ်တကဆီသ့ၣ်တဖန်၊

တၢ်ခံမံၤအံၤန့ၣ်ကဘၣ်ထံၣ်ဘၣ်ဒီး ကစၢ်ယုၣ်အတၢ်စံၣ်ညီၣ်အမဲာ်အူန့ၣ် ပစံးသ့လီ၊ လာတၢ်န့ၣ်အဃိ
တၢ်ပနီၣ်တမံၤလာအမှ်မှ်အူအံၤန့ၣ်မှ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်အတၢ်စံၣ်ညီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ၊ (လံာ်ဒဲးနးယုလး
၇:၁၀၊ လံာ်ဝံယရါယာ ၆၆:၁၅,၁၆) န့ၣ်အသိးလီ၊

“မုန်အူအကျိုဟဲထီၣ်ဒီးဟးလာအမဲၣ်ညါလီၤ.”

“အဂ့ၢ်ဒဲအံၤ, ကွၢ်ကွၢ်, ယွၤကဟဲလာမုန်အူပူ”

“အဂ့ၢ်ဒဲအံၤ, ယွၤကလိာ်ကွီၢ်ဒီးတၢ်ဖဲတၢ်ညၢၣ်ခဲလၢာ်လာမုန်အူ,”

ပှၤအံၣ်စရုလးဖိလာဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလာတၢ်အဖုအံၤန့ၣ်, ဖဲ AD. 33 အဆာကတီၢ်အပူၤ, ဒိကစၢ်ယုၣ်ရှုး စံးကတီၤ တၢ်အသိးတၢ်ကီတၢ်ခဲကလီၤဘၣ်လာပှၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ် အဖိခိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် ကစၢ်ယွၤ အတၢ်စံၣ်ညီၣ် အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်မးသဲ ၂၃:၃၈** န့ၣ်လီၤ.

“**ကွၢ်ကွၢ်, တၢ်လဲၤသဒၣ် သုဟံၣ်အိၣ်သယုၢ်လီၤ.**”

ဖဲ AD 70 အတီၢ်ပူၤန့ၣ် ပှၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်, လီၤပြီၤလီၤပြီၤဝဲဒီး အဝဲသ့ၣ်ဒဲကွံၣ်ဖျိးကွံၣ်ဆူဟီၣ်ခိၣ် ချၢကီၢ်ဒိဘၣ်ညါအပူၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဒီးဒဲန့ၣ်အသိးထံၣ်ခါကီၢ်ခါအိၣ်သယုၢ်လာအလီၢ်ခဲဒီးပှၤတလဲၤတၢ်တက့ၤ တၢ်လာအပူၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်စကၢရယုၤ ၇:၁၄** န့ၣ်လီၤ.

“**ဒီးယကမၤလီၤပြီၤလီၤပြီၤအီၤလာကလံၤသဝံးလာကယံၢ်ပှၤကလုာ်တဖၣ်အကျါလာ အတသ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲဘၣ်. ဒီးဒဲန့ၣ်အသိးထံၣ်ခါကီၢ်ခါအိၣ်သယုၢ်လာအလီၢ်ခဲ, ဒီးပှၤတလဲၤတၢ်တက့ၤတၢ်လာအပူၤဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒဲအံၤ, မၤသယုၢ်တၢ်ထံၣ်ခါကီၢ်မုန်န့ၣ်လီၤ. ”**

တၢ်ကတီၤဖိတဘီလာအမ့ၢ်, “မုန်အူလာအလီၤပံာ်တသ့” အံၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒဲလဲၣ်. တၢ်အဝဲအံၤအခီပညီၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်စံၣ်ညီၣ်ဒီးတၢ်ကီတၢ်ခဲသ့ၣ်တဖၣ်လာအမ့ၢ်, ပှၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်, အတၢ်အိၣ်ခူသ့ၣ်ဒီးအတၢ်ဘၣ်ဃုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ကတီၢ်ဝဲတသ့ဘၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤအသးဒဲန့ၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်လာအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်သိၣ်လီၤအသးအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၂၇:၂၅** န့ၣ်လီၤ.

“**ဒီးပှၤကီၢ်မ့ၢ်ခဲလၢာ် စံးဆာတၢ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, မိအသ့ၣ်အိၣ်လာပလီၤဒီးပဖိပလံၤအလီၤတက့ၢ်.-”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်စံၣ်ညီၣ်ဘၣ်ဃးဒီးမုန်အူအံၤန့ၣ်, ဖဲ AD 70 အတီၢ်ပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ဝဲလာ, လာထီၣ်ပဲၤထီၣ်ဝဲလီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ, လံာ်စီဆံၣ်အတၢ်ပာ်ဖျါလာအမ့ၢ် တၢ်ကူးဘုအပတီၢ်ခဲခါတခါအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

“**တၢ်ကူးအဆာကတီၢ်လာ, တၢ်သးခုကစီၣ်အစီၤ.**”

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, တၢ်လာစံာ်ခါပဲၤခါန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ပှၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လာအအိၣ်လာဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘၣ်ညါသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကူးအဆာကတီၢ်အဝဲအံၤဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလာဘုအမ့ၢ်ဒီးနီၢ်စံးစံးအမ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. အခီပညီၣ်ကအိၣ်ဒဲလဲၣ်. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၁၃:၃၀** န့ၣ်လီၤ.

“**ကဒိၣ်ထီၣ်ဃုာ်ဒၣ်ဝဲခံမံၤလၢာ်, တုၤကူးဘုအကတီၢ်ဘၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. ဒီးတုၤကူးဘုအကတီၢ်ဘၣ်ဒီး, ယကစံးဘၣ်ပှၤကူးဘုဖိတဖၣ်, ထာဖျိၣ်ဆိနီၣ်စံးစံးန့ၣ်, ဒီးဃုကဒိၣ်ဃာ်အီၤလာအကဘၣ်ဆူးထီၣ်ကွံာ် လာမုန်အူအပူၤတက့ၢ်. မ့ၢ်ဘုခါဟုခါန့ၣ်,ဂံၢ်ဖျိၣ်လာယဖိပူၤတက့ၢ်.- ”**

တၢ်လာဘုအံၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလာပှၤယုၤဒဲဖိအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လံၤလာတၢ်ကူးဘုအဂ့ၢ်တဘျီန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လံၤလာတၢ်ကူးဘုအဂ့ၢ်တဘျီန့ၣ်အသိး, အခဲအံၤစ့ၢ်ကီးဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလာပှၤခရံၣ်ဖိလာအမ့ၢ် ပှၤကလုာ်အဂ့ၢ်အဂၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လာနီၢ်စံးစံးအံၤန့ၣ်အခီပညီၣ်ကအိၣ်ဒဲလဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်မးသဲ**

၁၃:၂၄-၃၀ နှစ်လီ။

“ဟ်လီတော်ကတိဒိအကတမံလောအမဲင်ညါ၊ ဒီးစံးဝဲဒၣ်၊ တော်လောမူခိာ်အဘီအမုာ်အံ၊ မာသးဒ် ပှာဖုံ တော်ချုံဂုလော အစံာ်ပူတကအသိးလီ။- ဒီးဖဲပှာမံသပှာအဖာမုာ်ဒီး၊ အဒုာ်အဒါတကဟဲဖုံနီာ်စံစာ်လောဘုကျါ၊ ဒီးကုာ်ကုာ်ဝဲလီ။- ဒီးတုာ်တော်မဲထီာ်ဒီးအသၣ်ပျီာ်ထီာ်ဒီး၊ နီာ်စုစုာ်အိာ်ပျါထီာ်စုာ်ကီးလီ။- ဒီးဟံာ်ကစာ် အကုာ်အပှာ ဟဲဆူအအိာ်၊ ဒီးစံးဘၣ်အီ၊ ကစာ်စာ၊ နဖုံတော်ချုံဂုလောနစံာ်ပှာ၊ တမုာ်ဘၣ်စါ။ မာသးဒ်နီာ်ဒီး အိာ်ဒီး နီာ်စံစာ်ဒ်လဲာ်။- ဒီးအဝဲဒၣ်စံးဘၣ်အီ၊ မုာ်တော်အဒုာ်အဒါတကမာတော်အံလီ။ ဒီးအကုာ်အပှာစံးဘၣ်အီ၊ ပလဲာ် ထာဖိာ်အီနီာ်၊ နသးအိာ်စုာ်ကီးစါ။- ဒီးအဝဲဒၣ်စံးဘၣ်အီ၊ တမုာ်ဘၣ်။ သုထာဖိာ်နီာ်စံစာ်အဖာမုာ်ဒီး၊ သုကထဲး ထီာ်ကွံာ်ဘုဒီးအီဘၣ်ဖုးလီ။- ကဒိာ်ထီာ်ဃုာ်ဒၣ်ဝဲခံမံလောာ်၊ တုာ်ကုာ်ဘုအကတိာ်ဘၣ်နီာ်တကုာ်။ ဒီးတုာ်ကုာ်ဘု အကတိာ်ဘၣ်ဒီး၊ ယကစံးဘၣ်ပှာကုာ်ဘုဖိတဖၣ်၊ ထာဖိာ်ဆိနီာ်စံစာ်နီာ်၊ ဒီးဃုကဒိာ်ဃုာ်အီလော အကဘၣ် ဆူးထီာ်ကွံာ်လောမုာ်အူအပူတကုာ်။မုာ်ဘုဒါဟုဒါနီာ်၊ ကိာ်ဖိာ်လောယဖိပူတကုာ်။- ”

တော်ကတိဒိလော၊ ကစာ်ယုာ်ဂူးစံးကတိတော်အံနီာ်၊ မုာ်ဒၣ်ဖဲတော်သးခုကစီာ်အစါအပူ ကစာ်ယုာ်ဂူးခရံာ် အတော်အိာ်ဖိာ်အိာ်ထီာ်ဝဲဒီးအတော်လဲထီာ်လဲထီာ်အဂုာ်သ့တဖၣ်နီာ်လီ။

ဘၣ်ဆၣ်လောစံးပဲာ်ဒါတဘျီအပူနီာ် ဘၣ်တော်ဖုံလီအီလောတော်အချံခံမံအဂုာ်နီာ်ပထံာ်ဘၣ်လီ။

ဖဲလံာ်စီဆုံအဆာဒိာ်အံအပူ၊ တော်လောအဆာဖိ (၂၄)အံနီာ်ဘၣ်တော်ဟံပျါအီလောတော်ချုံလောအဂုာ်အံ နီာ် ကဲထီာ်ဘုနီာ်ပထံာ်ဘၣ်လီ။ ဘၣ်ဆၣ်ဖဲ အဆာဖိ (၂၅)အပူနီာ်ပထံာ်ဘၣ်လော၊ တော်အဒုာ်အဒါတကဟဲဖုံလီ နီာ်စံစာ်လောဘုအကျါဒီးကဲထီာ်နီာ်စံစာ်နီာ်ပထံာ်ဘၣ်လီ။

တော်အချုံလောအဂုာ်အံနီာ် အခိပညီကအိာ်ဒ်လဲာ်။ ပကထံာ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်လူကကံာ် ၈:၁၁** နှစ်လီ။

“တော်ကတိဒိနီာ်မုာ်အံ၊ တော်ချုံနီာ်မုာ်ယွာ်အကလုာ်အကထါလီ။”

မုာ်ဝဲလီ။ တော်အံနီာ်မုာ်ဒၣ်တော်သးခုကစီာ်လောအဘၣ်ထွဲဒီးကစာ်ယွာ်အဘီအမုာ်နီာ်ပထံာ်ဘၣ်လီ။ (**လံာ် မးသဲ ၉:၃၅၊ ဒီးယုာ်ဂူးဟးဂုာ်တော်လောကီးခုကီးတုာ်ဒီးကီးခုကီးသဝီ၊ ဒီးသိာ်ကုာ်သီကုာ်တော်လောအဘျီဘျီပှာ၊ ဒီးစံာ်တဲာ်တဲာ်လီဘီမုာ်အတော်သးခုကစီာ်၊ ဒီးမာဘျီကုာ်ကယံာ်တော်ဆူးတော်ဆါ၊ ဒီးတော်အကုာ်အကွဲာ်ခဲလောာ်လီ။**) ဖုံလီတော်ချုံလောအဂုာ်ထဲတကဒါဒီးဒုးအိာ်ထီာ်ပှာခရံာ်ဖိအတော်အိာ်ဖိာ်နီာ်မုာ်ဒၣ်ပကစာ်ယုာ်ဂူးခရံာ်နီာ်ပထံာ်ဘၣ် လီ။ အဝဲအတော်စံာ်တဲာ်တဲာ်လီတော်အံနီာ် မုာ်ဒၣ်ထဲလောပှာအံစရုလးဖိသ့တဖၣ်လောအလီပြီလီပြါအီသ့တဖၣ် အကီဘၣ်ဆၣ်၊ အဝဲအပှာတော်မာဖိသ့တဖၣ်ဒီး အပျီာ်အဘီာ်ဖိသ့တဖၣ်တခိ၊ ဒုးရုလီတော်သးခုကစီာ်လော ပှာအံစရုလးဖိအိာ်ဒီးဆူဟီာ်ခိာ်အကတော်အဂုာ်နီာ်ပကထံာ်ဘၣ်ဖဲ၊ **လံာ်မာတော် ၁:၈** နှစ်လီ။

“ဘၣ်ဆၣ်ဒီးဖဲသးစီဆုံဟဲလီလောသုလီဝံဒီး၊ သုကဒီးနီာ်တော်အစါအကမိ၊ ဒီးသုကကဲထီာ်ယပှာအုာ် အသးတဖၣ်လောယဂူာ်လုာ်၊ ဒီးကီာ်ယုဒါဒိကီာ်ညါ၊ ဒီးရှာမရံ၊ ဒီးဟံာ်လောဟီာ်ခိာ်အကတော်လီ။”

တော်လော “ပှာ” သ့တဖၣ်အံနီာ်၊ မုာ်ဒၣ် ပှာကညီဖိသ့တဖၣ်လောဘၣ်တော်ဒိလီအီလီ။ ပှာသ့တဖၣ် သိာ်သီလံာ်စီဆုံအတော်မုာ်တော်တီဒီးစံာ်တဲာ်တဲာ်လီတော်သးခုကစီာ်အခါအိာ်ဒီးတော်နံာ်လောအစီဆုံကတော်အဖိခိာ်၊ ဒီး ဘါထုကဖၣ်တော်လောသးစီဆုံအပူနီာ်ပထံာ်ဘၣ်လီ။

“လံာ်ယုဒါ ၁:၂၀၊ မုမုာ်ပှာလောတော်အဲာ်အီသုဝဲသ့စာ၊ သုာ်လီသုသးလောသုတော်နံာ်စီဆုံကတော်အဖိ ခိာ်၊ ဒီးဘါထုကဖၣ်တော်လောသးစီဆုံအပူသတးဒီး”

ဘဉ်ဆဉ်, လံာ်စီဆံ့အတၢ်ပာ်ဖျါတၢ်ဘဉ်ဃးဒီး “ပုၤ” သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်, ဖဲအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်မံသပုၤအဖၤ မှါ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤတၢ်မာ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်သံတ့ၢ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. ပုၤကညီသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲအမံသပုၤဘဉ် အသးအခါ, အဒုၣ်အဒါလၢအဟဲဝဲတဂၤအံၤန့ၣ် ကမ့ၢ်မတၤတဂၤလဲၣ်. တၢ်စံးဆၢန့ၣ်ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ သး၃၉** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်အဒုၣ်အဒါလၢအဖုံအီၤတဂၤန့ၣ်, မှါမုၢ်ကီၤလံာ်,”

မှါဝဲလီၤ. တၢ်န့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မှါဒုၣ်မုၢ်ကီၤလံာ်စဉ်တၢ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မၤအသးဖဲ, တၢ်ယုၤဖျါန့ၣ်, လၢတၢ်အိၣ်ဖျါအဆိကတၢ်အတၢ်စံၣ်စီၤတဲၤစီၤအကတၢ် ဝံၤဒီး, ပုၤတၢ်မာ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဆူးကွံာ်အသးအလီၢ်ခံ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤကညီသ့ၣ်တဖၣ်မံသပုၤတၢ်အခါမုၢ်ကီၤ လံာ်စဉ်တၢ်မၤအတၢ်မၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢဘုကူၣ်အမုၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, လၢတၢ်အိၣ်ဖျါသ့ၣ်တဖၣ်, လၢအအိၣ်လၢ စံာ်ဇီၤပုၤ ဇီၤအပူၤန့ၣ် မှါကီၤလံာ်စဉ်တၢ်ဖုံလီၤတၢ်ချံန့ၣ် မှါတၢ်မနုၤတဖၣ်လဲၣ်. တၢ်လၢမုၢ်ကီၤလံာ်စဉ်တၢ်န့ၣ် ဖုံလီၤဒုၣ်တၢ် အချံလၢအဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ကမူၤကမၢ်ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအကမၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ.

လၢတၢ်မှါတၢ်တီတမံၤဒီးတမံၤအပူၤန့ၣ်မၤဃါယုာ်ဝဲဒီးတၢ်ကမၢ်အဒိအတဲာ်လၢအအိၣ်ကျဲၤလီၤ အသးဒ် အဘဉ်ဃးလိာ်အသးတမံၤဒီးတမံၤစုာ်စုာ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

ဘဉ်ဃးဒီး တၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပုၤတၢ်မာ်ဖိစီၤပီလူးကတီၤပာ်တၢ်လၢ ဝဲအကျိၣ်ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ **၁တံၤမသး ၄:၁-၂** န့ၣ်လီၤ.

“ဘဉ်ဆဉ်ဒီး သးန့ၣ်စံးဝဲဒုၣ် လီၤတၢ်လီၤဆဲး, လၢပုၤတနီၤနီၤကကဒ်ကဒါကွံာ်အသးလၢတၢ်နာ်အပူၤ လၢခံလၢလံာ်အဆၢကတီၢ်, ဒီးကနာ်သးတဖၣ်လၢအလီၢ်တၢ်, ဒီးတၢ်ဝဲတၢ်နါအတၢ်သိၣ်တၢ်သီ, ပုၤလၢအကတီၢ် တၢ် ကဘျးကဘျာ်လၢတၢ်လီၤတၢ်ဝုၤအပူၤ, အိၣ်ဒီးအသးဒုၣ်ဝဲလၢအသ့ၣ်ညါဒုၣ်တၢ်ဘဉ်ထးကိာ်ဂီၤန့ၣ်လီၤ.”

မှါဝဲလီၤ. ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပချုၣ်သ့ၣ်ညါဘဉ်တ့ၢ်လံလၢ, တၢ်မၤလီလၢအပူၤကွံာ်ဝဲလၢအမ့ၢ် တၢ် သိၣ်တၢ်သီလၢအကမၢ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပကထံၣ်တၢ်အဒိအတဲာ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်, နီၢ်သးလၢအသံတသ့ အဂ့ၢ်, လရံ (Hell) လၢအအိၣ်ဒီးမဲာ်အူအလုၣ်ဒီးတၢ်ကီၤတၢ်ခဲသ့ၣ်တဖၣ်အလီၢ်အဂ့ၢ်ဒီးအတၢ်သိၣ်တၢ်သီသ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးဃါတအိၣ်ဝဲလၢလံာ်စီဆံ့အပူၤဘဉ်ဆဉ်, ပုၤသၢကတဂၤဃီအတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအမ့ၢ်တၢ်သိၣ် တၢ်သီလၢအကမၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၤဒ်အံၤအပိ, ကစၢ်ယုာ်ဂ္ဂးအတၢ်မှါတၢ်တီအတၢ်သိၣ်တၢ်သီသ့ၣ်တဖၣ်, ကစၢ်ယုၤအသး စီဆံ့ ဒီးတၢ်သးခုကစီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘဉ်တၢ်ဆီတလဲကွံာ်အီၤန့ၣ်လီၤ. ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ပုၤတၢ်မာ်ဖိစီၤပီလူး အနီၢ်ကစၢ်ဒုၣ်ဝဲသိၣ်လိနဲၣ်လိတၢ်ထံထံဆးဆးန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ **၂ကရံၣ်သူး ၁၁:၄** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤလၢအဟဲန့ၣ်, မှါစံာ်တဲၤတဲၤလီၤယုာ်ဂ္ဂးအဂၤတဂၤ, လၢပတစံာ်တဲၤတဲၤလီၤဘဉ်ပဝဲ မှါဂုၤ, သုမ့ၢ်ဒီးန့ၢ်သး အဂၤ, လၢသုတဒီးန့ၢ်ဒီးဘဉ်မှါဂုၤ, သုမ့ၢ်တူၢ်လိာ်တၢ်သးခုအကစီၣ်အဂၤ, လၢသုတ တူၢ်လိာ်ဒ်ဘဉ် မှါဂုၤဒီး, ဂုၤလၢသုဝဲသးစူၤတၢ်လီၤ.”

မှါဝဲလီၤ. လံာ်စီဆံ့ဖိတဆၢအံၤစံးဘဉ်ပုၤလၢ, ဖဲပုၤလၢအဟဲန့ၣ်စံးလီၤအသးလၢယုာ်ဂ္ဂးဒီး, ဒ်သိးပတသ့ ထံၣ်ဘဉ်က့ၤယုာ်ဂ္ဂးနီၢ်နီၢ်တဂၤအဂီၢ်န့ၣ်, အဝဲစံာ်တဲၤတဲၤလီၤယုာ်ဂ္ဂးအဂၤတဂၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ.

ပုတကလင်္ဂလင်္ဂလော အဗ္ဗဘာတုကဖဉ်တၢ်ဆူမိၢ်နီၢ်မၤရံၤအအိၣ်န့ၣ်, တၢ်ခဲလၢကလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဝဲလၢ “မိၢ်နီၢ်မၤရံၤအဖိၣ်ခါသးဘိတက” အဃိ,

လံာ်စီဆုံတခါ စံးဘဉ်ပုၤဖဲ, “လံာ်ယိၤဟဉ် ၁၄၆, ယုၣ်ဂ္ၤစံးဘဉ်အိၣ်, ယဲဒၣ်အံၤ ယမ့ၢ်ကျဲ, ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ် တီ ဒီးတၢ်မူလိၤ. မ့တမ့ၢ်ဘဉ်ယၤဒီး, ပုတဟဲဘဉ်ဆူ ဟံၤအအိၣ်နီၣ်တကဘဉ်.”

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, တၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအံၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၤအဖိၣ်ခါလၢအိၣ်ဝဲထဲတကဃီဒီးမ့ၢ်စ့ၢ်ကီး ပုလၢအမူဝဲသ့ၣ်တဖဉ်အဖိၣ်ဝဲကိတကးဘဉ်, မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးဟံၤကစၢ်ယုၤအတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အဆိကတၢ်လိၤ. ပုလၢက တကဃီအကျါန့ၣ်မ့ၢ်ပုၤခဲတကန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လိၤ.

ပတၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဘဉ်ဃးဒီး, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအတၢ်သိၣ်လိသ့ၣ်တဖဉ်ဒီးသးစီဆုံအတၢ်ထံၣ်တဖဉ်လိၤမၤ ကွံာ်ဝဲဒီး, တၢ်သ့ၣ်ဟူးသးဂဲၤလၢပထာၣ်အိၣ်တဖဉ်အိၣ်ထီၣ်ဒီးတၢ်နံၤကဝဲၢ်ပျီၢ်ကဒိတၢ်ဂဲၤကလံာ်ဒီးတၢ်မူတၢ် ဘျီးသ့ၣ်တဖဉ်လၢအမ့ၢ်သးစီဆုံတမံၤန့ၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲလိၤ.

တၢ်သးခုကစီၣ်လၢအဘဉ်ထွဲဒီးကစၢ်ယုၤအဘိအမ့ၢ်အမ့ၢ်အတီအံၤန့ၣ်လိၤမၤကွံာ်ဝဲဒီး, တၢ်စံာ်တဲၤတဲၤလိၤ တၢ်ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်သးခုကစီၣ်အဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖဉ်, အိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လိၤ. မ့ၢ်ဝဲလိၤ. တၢ်ဂ့ၢ်ဘဉ်ဃးဒီး ကစၢ်ခရံၣ်တၢ်သံအသးလၢသ့ၣ်ဖျါထုၣ်ထုၣ်စုညါဒီးပုၤက့ၤပုၤကီးဂဲၤဒီးဒီးအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢကအဂ့ၢ်န့ၣ် လံာ်စီဆုံအတၢ်သိၣ်လိအိၣ်ဝဲဘဉ်ဆဉ်, တၢ်စံာ်တဲၤတဲၤလိၤတၢ်ဂ့ၢ်ဘဉ်ဃးဒီးလရံၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ကီတၢ်ခဲလၢအ လိၤထူလိၤယိၣ်န့ၣ်ဒီး တၢ်မၤပုၤဖျဲးနီၢ်သးသ့ၣ်တဖဉ်အကလၢအတၢ်သးခုကစီၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လိၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖဉ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအကမၣ်တဖဉ်လၢမ့ၢ်ကီၤလံာ်စီဆုံတၢ်ဖုံလိၤတၢ်ချံဆူ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အပူၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဆူပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖဉ်အစံာ်ခိၣ်ပုၤခိၣ်အပူၤလၢအမ့ၢ်နီၢ်စံာ်သ့ၣ်တဖဉ်န့ၣ် လိၤ.

တၢ်လၢနီၢ်စံာ်အတၢ်ပနီၣ်အံၤန့ၣ်အခိၣ်ပညိကအိၣ်ဒ်လဲၣ်. နီၣ်စံာ်အမ့ၢ်သ့ၣ်တဖဉ်လိၤကံးဒီးဘုက့ၣ် အမ့ၢ်န့ၣ်ပမ့ၢ်ကွၢ်အိၣ်လၢပမဲာ်န့ၣ် ဒ်သိးသိးလိာ်အသးလိၤ.

တၢ်လၢနီၢ်စံာ်အံၤန့ၣ် ပမ့ၢ်ကွၢ်အိၣ်လၢ အတအိၣ်ဒီးတၢ်ပလီၤသးဘဉ်န့ၣ်, ပကဆိကမိၣ်အိၣ်လၢအမ့ၢ်ဒၣ် ဘုက့ၣ်န့ၣ်လိၤ. ဘဉ်ဆဉ်ပမ့ၢ်ကွၢ်အိၣ်ထံထံဆးဆးန့ၣ် တမ့ၢ်ဘုက့ၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လိၤ.

တၢ်ကွၢ်တၢ်ထံထံဆးဆးအံၤန့ၣ် ထံၣ်ဘဉ်တၢ်တလီၤပလိာ်ပသးန့ၣ် ကအိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလိၤ.

တၢ်လၢနီၢ်စံာ်အံၤန့ၣ်တမ့ၢ်ဒ်သိးဘုက့ၣ်အလွဲၢ်ဒီးပကထံၣ်ဘဉ်လၢ အလွဲၢ်လၢအသ့ၣ်န့ၣ်လိၤ. အတယၢ် တယၢ်ဒ်သိးဘုက့ၣ်ဘဉ် ဒီးအဝဲအတယၢ်တအိၣ်ဘဉ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လိၤ. ဘုက့ၣ်သ့ၣ်တဖဉ်အချံအသ့ၣ်န့ၣ် အတယၢ်ဘာဝဲဒၣ်အဃိ, ဆုးလိၤအခိၣ်လၢကလံၤအူအိၣ်ဘဉ်ဆဉ်, တၢ်လၢနီၢ်စံာ်အချံအသ့ၣ်သ့ၣ်တဖဉ်ဖုံအ ဃိအဝဲသ့ၣ်သကၢ်ဘဉ်ကလံၤအူတၢ်ဘဉ်ဆဉ်တဟးဂီၤဘဉ်. ပုတကလင်္ဂလင်္ဂမ့ၢ်အိၣ်ဘဉ်နီၣ်စံာ်အချံန့ၣ် ကကဲထီၣ်တၢ်အစုၣ်လၢအဂီၢ်ဒီးကမူကဘျီးဘဉ်ဝဲလိၤ.

တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, လၢသးသမူအဂီၢ်အတၢ်အိၣ်လၢတလီၤကံးဒီးဘုက့ၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လိၤ. တၢ်သ့ၣ် တဖဉ်အခိၣ်ပညိကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်သ့ၣ်တဖဉ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖဉ်လၢအမ့ၢ်, ဘုက့ၣ်ဒီးနီၣ်စံာ်ခံမံၤအံၤန့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖဉ်အပူၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, လၢပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖဉ်အစံာ်ခိၣ်ပုၤခိၣ်အပူၤန့ၣ်ဒီး, တၢ်လၢပုၤခရံၣ်

ဖိသွပ်တဖန်နှင့်အိပ်ဝဲခံမံခံကကြာနဲ့ပထံဘဲဘဲလီ။

တၢ်လာဘုကျုၣ်အတၢ်ပနီၣ်ပုၤခရံဖိသွပ်တဖန်အံၤန့ၣ်, အိၣ်လာတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အပူၤဒီးဒိကန့ၣ်ကစၢ်ယွၤ အကလုာ်အကထၢဒီးလူၤပိာ်ထွဲကစၢ်ခရံအခံဒီးအတၢ်န့ၣ်အိၣ်လာတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဖီခိၣ်ဒီးပုၤသ့ၣ်တဖန်န့ၣ် မ့ၢ်စ့ၢ် ကီးပုၤခရံနီၣ်နီၣ်သ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လီ။

တၢ်လာနီၣ်စံစဉ်အတၢ်ပနီၣ်ပုၤခရံဖိသွပ်တဖန်အံၤန့ၣ်, ပံးန့ၣ်ဒၣ်ပုၤခရံဖိအမံၤဒီး, မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤခရံဖိ လာအချၢ, လာအခိတခိန့ၣ်လီ။ ဘၣ်ဆၣ်ပမ့ၢ်ကွၢ်အီၤထံထံဆးဆးဒီးပမ့ၢ်သမံသမိးအီၤန့ၣ် ပကထံဘဲဘဲအီၤ ဒ်အဖီလၢအသိးလီ။

တၢ်လာနီၣ်စံစဉ်အချံအံၤအလွဲၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အသုလီ။ တလီၤကံဒီးဘုကျုၣ်အလွဲၤလာအလီၤကံဒီးထူ ဘၣ်. ဒ်ပစံးတၢ်အသိးတလီၤကံဒီးကစၢ်ယွၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီဘၣ်.

နီၣ်စံစဉ်အချံအံၤန့ၣ် အတယၢ်ဖျိအပိ, တၢ်အချံသ့ၣ်တဖန်အံၤန့ၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်သိၣ်တၢ်သီတ ဖျိအံၤန့ၣ် တသ့ၣ်ထီၣ်အသးလာ တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီဒီး လံာ်စီဆ့အတၢ်သိၣ်တၢ်သီအခိၣ်ထံးန့ၣ်ဘၣ်. လာလံာ်စီဆ့ အပူၤစ့ၢ်ကီးပတထံဘဲဘဲအီၤဘၣ်.

တၢ်လာနီၣ်စံစဉ်အတၢ်သကၢ်ကလံၤဒီးကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်တၢ်အံၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီလာအအိၣ်ဒီးတၢ်မၤ ဆာတၢ်အာလာတၢ်အာအဂ့ၢ်န့ၣ်လီ။ ဘၣ်ဆၣ်လံာ်စီဆ့တခါ စံးဘၣ်ပုၤလာ “သုတမၤဆာတၢ်အာလာတၢ်အာ, လာပုၤ နီတဂၤတဂ့ၤ. ဃုတၢ်အဂ့ၤအဘၣ်လာပုၤခဲလၢာ်အမဲာ်ညါတက့ၢ်” န့ၣ်လီ။ (လံာ်ရိမ့ၤ ၁၂:၁၇)

တၢ်လာနီၣ်စံစဉ်အချံန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အစုၣ်သ့ၣ်တဖန်အပိ, ကဲထီၣ်တၢ်မူၤတၢ်ဘျီးအဂ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် မုၢ်ကီၤ လံာ်စုၣ်တၢ်အတၢ်သိၣ်တၢ်သီလာပုၤအိၣ်ဘၣ်အီၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤတူၢ်လိာ်ဘၣ်အီၤအဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်တဆၢပုၤဆူ တၢ်မူဒီး, ဟ့ၣ်ဒၣ်ပုၤတၢ်သိၣ်တၢ်သီလာအကမၢ်တဖန်လာအမ့ၢ်, သးလာအသံတသ့ဝဲဒီးတူၢ်ဘၣ်တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်လာ လရံၣ်အပူၤသ့ၣ်တဖန်အဂ့ၢ်, တၢ်သိၣ်တၢ်သီလာအကမၢ်, ပုၤသၢဂၤတဂၤဃီအဂ့ၢ်, သ့ၣ်တဖန်န့ၣ်မၤအသးဒ်တၢ် အစုၣ်အသိးအပိန့ၣ်လီ။

ပုၤသ့ၣ်တဖန်လာအတူၢ်လိာ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, အိၣ်ဘၣ်, တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဝဲအံၤန့ၣ် တသ့ၣ်ထီၣ်ဘၣ်အ သးလာတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအတၢ်မိာ်ပုၤအခိၣ်ထံးအပိ, ဘၣ်ကတိၤတၢ်အုၣ်အသးအဂ့ၢ်လာ, တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအပိကဲထီၣ်တၢ် ကတိၤအါမးလာပုၤသ့ၣ်တဖန်အဂီၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ကဲထီၣ်တၢ်မူၤတၢ်ဘျီးအါမးအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံဘဲဘဲလီ။

လာတၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖန်အံၤအပိ, ဝံယရၢယၤစံးကတိၤတၢ်ပာ်စၢၤလာမုၢ်မဆါတနံၤအံၤတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တ ဖျိအပူၤတၢ်ကမၤအသးဒ်န့ၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံဘဲဘဲဖဲ ဝံယရၢယၤ ၂၈:၈ န့ၣ်လီ။

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, စီၢ်နီၤခိၣ်ခဲလၢာ် ပုၤဒီးတၢ်ဘျီးဒီးတၢ်ဘၣ်အာ, တၢ်ကဆီအလီၢ်န့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်.”

လံာ်စီဆ့ဖိတဆာအံၤအခိၣ်ပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်လာစီၢ်နီၤခိၣ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလာတၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးဒီး တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ် သးအတၢ်အိၣ်လာ ဘၣ်တၢ်လုာ်အိၣ်လုာ်အီၤလာ နီၣ်သးအစီၢ်နီၤခိၣ်န့ၣ်ပထံဘဲဘဲလီ။

မ့ၢ်ဝဲလီ။ သးစီၢ်နီၤခိၣ်သ့ၣ်တဖန်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဖုသ့ၣ်တဖန်လာ ပုၤအိၣ်ဘၣ်နီၣ်သးအတၢ်အိၣ် တၢ်အီၤအလီၢ်န့ၣ်ပထံဘဲဘဲလီ။ လာမုၢ်မဆါတနံၤအံၤလာတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဖုသ့ၣ်တဖန်အပူၤ, သိၣ်လိတၢ်သိၣ်တၢ် သီသ့ၣ်တဖန်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံဘဲဘဲလီ။

တၢ်လၢတၢ်မူတၢ်ဘျီးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢ ပနၢ်ပၢ်အီၤတသ့သ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် ပုၤသၢကတၢ်ဃီ အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်အိၣ်လၢပကံၢ်ဘျးအီၤတန့ၢ်လၢ ပဟၢဖၢအပူၤသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ, ပုၤခရံၣ်ဖိအိၣ်ခံမံၤအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်မးသဲ ၁၃:၃၀** န့ၣ်လီၤ.

“ကဒိၣ်ထီၣ်ဃုာ်ဒၣ်ဝဲခံမံၤလၢာ်,တုၤကူးဘုအကတီၢ်ဘၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. ဒီးတုၤကူးဘုအကတီၢ် ဘၣ် ဒီး,ယကစံးဘၣ်ပုၤကူးဘုဖိတဖၣ်,ထာဖျိၣ်ဆိနီၣ်စံစၣ်န့ၣ်, ဒီးဃုကဒိၣ်ဃာ်အီၤလၢအကဘၣ်ဆူးထီၣ်ကွံာ်လၢ မ့ၢ်အူအပူၤတက့ၢ်.မ့ၢ်ဘုဇိၤဟ့ၢ်န့ၣ်,ကံၢ်ဖျိၣ်လၢယဖိပူၤတက့ၢ်.-”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်နီၤဖးလီၤအီၤခံမံၤခံကလုာ်လၢ အမ့ၢ်, ပုၤခရံၣ်ဖိလၢ ပာ်မၤအသးဒီး ပုၤခရံၣ်ဖိနီၣ်နီၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လၢဘုက့ၣ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်နီၤပဲာ်ဖးအီၤလၢနီၣ်စံစၣ်န့ၣ် ထံထံဆးဆးလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကမၤဝဲဒ်လဲၣ်. ပထံၣ်ဘၣ်လၢပုၤကူးဘုသ့ၣ်တဖၣ်အဃိလီၤ.

ပုၤကူးတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကမ့ၢ် မတၤသ့ၣ်တဖၣ်လဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၁၃:၃၉** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပုၤကူးဘုန့ၣ်, မ့ၢ်ကလူးတဖၣ်လီၤ.”

တၢ်လၢကလူး (Angel) အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤဂရုး (Greek)ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ်, Angelos န့ၣ်လီၤ. (Strong's Greek No. 32) အခိပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်ဆူ နီၢ်သ့ၣ်နီၢ်သးအတၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး, ဆူပုၤကညီသ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်လီၤ.

“ပုၤသ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်အဝဲအံၤ ဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်”

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူးဟဲလီၤအခိၣ်ထံးတဘျီအံၤန့ၣ်ဒ်သိးတၢ်ကူးတၢ်အခိၣ်ထံးတဘျီ ကလၢ ထီၣ်ပွဲထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ် အဝဲသ့ဝဲတၢ်အပီးအလီစုကဝဲၤလၢဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢကီၢ်လဲၣ်တဘျီလၢအမ့ၢ် ကစၢ်ယွၤ အကလုာ်ကထိတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသိး တၢ်ကူးတၢ်ခံဘျီတဘျီစ့ၢ်ကီး, ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, မူခိၣ်ကလူး သ့ၣ်တဖၣ်, မၤလီၤဖးပုၤခရံၣ်ဖိခံကလုာ်အံၤန့ၣ် သ့ဝဲဒၣ်ကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထိအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဝဲအံၤန့ၣ် စ့ၢ်ကီးလီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထိအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအံၤန့ၣ် ဖဲတၢ်သးခုကစီၣ်အစီၤလၢခံကတၢ်အပူၤ န့ၣ် မၤအသးဒ်သိးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအသီတခါအသိးန့ၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်နီၢ်နီၢ်တခါန့ၣ်, ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအံၤန့ၣ် ဘၣ်ကွဲးအသးလၢ, လံာ်စီဆုံအပူၤန့ၣ် အိၣ်ဝဲလၢပုၤလံာ်လံာ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ အကလုာ်ကထိအဝဲအံၤ, အမဲအ့ၣ်ဒ်သိးထးကဲာ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်ကထိအံၤအမဲအ့ၣ်ဒ်သိးထးကဲာ်အဃိ, မၤတၢ်လီၤဖးအတၢ်မၤ န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ, တၢ်မၤလၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မၤလီၤဖးတၢ်အတၢ်မၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၁၃:၃၀** န့ၣ်လီၤ.

“ထာဖျိၣ်ဆိနီၣ်စံစၣ်န့ၣ်, ဒီးဃုကဒိၣ်ဃာ်အီၤလၢ အကဘၣ်ဆူးထီၣ်ကွံာ်လၢ မ့ၢ်အူအပူၤတက့ၢ်. မ့ၢ် ဘုဇိၤဟ့ၢ်န့ၣ်, ကံၢ်ဖျိၣ်လၢယဖိပူၤတက့ၢ်.”

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် အခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

“ထၢဖျိၣ်ဆိနီၣ်စံၣ်န့ၣ်ဒီး, ဃုကဒိၣ်ဃာ်အီၤလၢအကဘၣ်ဆူးထီၣ်ကွံာ်လၢမ့ၣ်အူအပူၤတက့ၢ်” အခီပညီ အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအသမၢကွံာ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအကလုာ်ကထိၤဒီးအဝဲသ့ၣ်ကဟုကယာ်တၢ်ကမၣ်သ့ၣ် တဖၣ်ဒီးဃုတၢ်ကတိၤလၢကဘၣ်ခိၣ်ဆၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤဒ်လဲၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအကလုာ်ကထိၤ ဘၣ်တၢ်ရၤလီၤအီၤလၢ အဝဲသ့ၣ်အဖီခိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်, လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီ အကမၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ကဘၣ်ဟံၣ်ဖျိၣ်အသးဒီးကဘၣ်တြီဆၢ တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤဒ်လဲၣ်န့ၣ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤဝဲလီၤ. လၢတၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်လီၤအသးအဃိမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤပထံၣ်ဘၣ်တၢ်အိၣ် ဖျိၣ်အဖုသ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါအဖုသ့ၣ်တဖၣ်အါထီၣ်ဒိၣ်ထီၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လၢ, တၢ်ဃုက ဒိၣ်ဃာ်အဂီၢ်အံၤန့ၣ်, မၤကဲထီၣ်တၢ်တြီဃာ်တၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဃုသ့ၣ်ညါလံာ်စီဆံ့အခီပညီဒီးဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ပူၤဖျဲး အဂီၢ်န့ၣ်ကဲထီၣ်တၢ်ကီၤတၢ်ခဲဒိၣ်မးလၢပုၤတဂၤအဂီၢ်လီၤ. တၢ်အဒိအတဲာ်တမံၤလၢအမ့ၢ်, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖု, ဒ်ပစံး တၢ်အသိး, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သရၣ်မ့ၢ်တသ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲဒီး, မတၤတဂၤကထီၣ်ဘၣ် လံာ်စီဆံ့အတၢ်မၤလိလၢကျဲဒ်လဲၣ်.

တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုမ့ၢ်တဟ့ၣ်တၢ်အခွဲးဘၣ်ဒီးပုၤတဂၤကလဲၤထီၣ်လံာ်စီဆံ့အတၢ်မၤလိဒ်လဲၣ်.

တၢ်ကတိၤဖိတဘီလၢအမ့ၢ်, **“ဆူးထီၣ်ကွံာ်လၢမ့ၢ်အူအပူၤတက့ၢ်.”** အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်စံၣ် ညီၣ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအကမၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်မၤဟါဂီၤအီၤလၢကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထိၤလၢအ မ့ၢ်အတီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢတၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးအံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီးလၢ, ပုၤယူၤဒ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အစိတၢ်ကူးတၢ်အတီၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်အီၤလီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂုၤလၢအဖီခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်အစိ အကတၢ်အတၢ်ပနီၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်တချုးမၤအသးန့ၣ်, ပုၤခရံၣ်ဖိလၢဘၣ်တၢ်ဒိလီၤအီၤလၢဘုကူၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ကကဲထီၣ် အသးဒ်လဲၣ်. လံာ်စီဆံ့အတၢ်ကွဲးတခီစံးဝဲလၢ **“မ့ၢ်ဘုဇိဟုဇိန့ၣ်, ကံၤဖျိၣ်လၢယဖိပူၤတက့ၢ်”** န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, ပုၤကဘၣ်စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤလံာ်စီဆံ့အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤဆူ, ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ် လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအကမၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဖီလၢဒီးကဘၣ်ကိးကွၤအီၤဒ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, ပုၤကဘၣ်စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤလံာ်စီဆံ့အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤဆူ, ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ် လၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအကမၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဖီလၢဒီးကဘၣ်ကိးကွၤအီၤဒ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ် ထးဂဲာ်တဘီလၢကဘၣ်မၤတၢ်နီၤပဲာ်ဖးတၢ် ထံထံဆးဆးဒီးကဘၣ်မၤ တၢ်ဒိၣ်တဲာ်တၢ် န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်လၢ, “ဖီ” တၢ်ပနီၣ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုလၢအအိၣ်ဒီးကစၢ်ယုၣ်ရှုးဒီးအဒိ ပုၤဝါသ့ၣ်တဖၣ်လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအကလုာ်အကထိၤအပူၤအဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁တံၤမသး ၃း၁၅** န့ၣ်လီၤ.

“ဒ်သီးယမ့ၢ်အိၣ်ဃဲးဃဲးန့ၣ်သက့ဒီး, နကသ့ၣ်ညါလၢနဂုၤမၤနသးဒ်လဲၣ်ဒ်လဲၣ်လၢ ယွၤအဟံၣ်ပုၤ, လၢ အမ့ၢ် ယွၤလၢအမူဝဲအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအထူၣ်, ဒီးအခိၣ်ထံးလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ရူၤလိာ်မုာ်လိာ်ပသးတဂၤဒီးတဂၤအံၤန့ၣ်မ့ၢ်အဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤအကလုာ်အကထိၤအံၤ ကဲထီၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျိၣ်တၢ်လၢဖိပူၤဒ်သီးဘုဇိဟုဇိအသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ကအိၣ်ခံမံၤလၢအမ့ၢ်, လၢပုၤ ဝဲဒီးမံာ်ဘၣ်အသးဒ်ဘုကူၣ်ဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အတၢ်အိၣ်မူကလီၤကံၤဒီးဖိကစၢ်အက့ၢ်အဂီၤလၢအမ့ၢ်သိစ့ဖိသ့ၣ် တဖၣ်လီၤ. (လံာ်လူၤကကံၣ် ၁၂:၃၂, သိလၢအစ့ၤတဖုဇၢ, ပျံၤတၢ်တဂ့ၤ, အဂီၢ်ဒ်အံၤ, ဘၣ်သုဟံၣ်အသးလၢ အကဟ့ၣ်

သုလာဘိဇာဏ်နိဗ္ဗာန်လီလီ.)

ဒ်ဘုကုဉ်အသင်မံဘင်ဆင်တလထီဝဲပဲထီဝဲဒ်ဘင်အသိး, ဒ်ပစံးတင်အသိး, လာပုၤခရံဖိနီနီတဂၤ အသးသမူဒိဝဲထီဝဲထီဝဲဘင်ဆင်အိဝဲဒ်ဝဲလတင်တလထီဝဲပဲအပူၤသ့တဖၣ်န့ၣ်အိဝဲမးပုၤအါဂၤန့ၣ်ပထံၣ် ဘင်လီလီ.

လံာ်လိာ်ဖျါ ၇း၉, “တင်န့ၣ်တဖၣ်အလီၤခဲဒီး, ယထံၣ်တင်, ဒီးကွၢ်ကွၢ်, ပုၤကီၢ်မုၢ်ဖးဒိၣ်လၢ ပုၤကီၢ်ထီၣ် တသ့ဘင်နီတဂၤဘင်န့ၣ်, ဟဲလၢကယံာ်ပုၤကလုာ်, ဒီးကယံာ်ပုၤအဒုၣ်, ဒီးကယံာ်ပုၤကီၢ်မုၢ်, ဒီးကယံာ်ပုၤကတီၤ တင်အကျိၣ်အကလုာ်ကလုာ်အကျါသ့တဖၣ်န့ၣ် ဆာထၢၣ်လၢလီၤပစိာ်အမဲာ်ညါဒီးသိဖိအမဲာ်ညါ, ကူသိးထီၣ် အဆုဝါ, ဒီးအိၣ်ဒီးစူၣ်ပလိာ်အလုာ်လၢအစုပူၤ.-”

ဘင်ဃးဒီးတင်ကူးတင်အဆိကတင်ခဲဘျီသ့တဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ပုၤတလးမူးပိာ်မုၢ်အတီၤတကရၢ, ဒ် ပစံးတင်အသိး, တင်ဃုထာတင်အိၣ်ဖိသ့တဖၣ်လၢတင်အိၣ်ဖိအိၣ်အကီၢ်, ဒ်ပစံးတင်အသိး, တင်ကီၢ်ဖိတင်ဆူဖိပူၤ အကီၢ်န့ၣ်လီလီ.

တင်ဂ့ၢ်လၢအဖိခိၣ်သ့တဖၣ် စံးဘင်ပုၤလၢ တင်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဒိၣ်အမုၢ်တမံၤကအိၣ်ထီၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘင်ဖဲ, လံာ်စုၤတြီ ၂:၃-၄ ဒီး လံာ်ရီမုၢ် ၂:၉-၁၀ သ့တဖၣ်န့ၣ်လီလီ. လံာ်စီဆုအဆာဖိသ့တဖၣ် စံး ဘင်ပုၤလၢ ဘင်ဃးဒီးတင်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဂ့ၢ်န့ၣ် အဆိကတင်ပကထံၣ်ဘင်လၢ ပုၤယုၤဒါဖိသ့တဖၣ်, တင်န့ၣ် ဝံၤဒီး ပုၤဟ့ၤလုာ်ဖိ (ပုၤကလုာ်သ့တဖၣ်) န့ၣ်ကလုၤပိာ်ထွဲ အခဲလီလီ.

ပကလဲၤကဒီးဆူ လံာ်စီဆုအတင်ဟံၤဖျါ တင်လၢအမုၢ်တင်ကူးအဆာကတီၢ် လၢခဲကတင်တဘျီအဂ့ၢ်န့ၣ်တ က့ၢ်.

တင်အန့ၣ်တကထီအတီၤပုၤတင်ကူးအဆာကတီၢ်

ဘင်ဃးဒီးတင်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, တင်လၢစံာ်ခိၣ်ပုၤခိၣ်န့ၣ်ဘင်တင်ဒိလီၤအီၤလၢပုၤကလုာ်သ့တဖၣ်လၢ အအိၣ် လၢ ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘျီညါန့ၣ်လီလီ. တင်ကူးတင်အဝဲအံၤဘင်တင်နီၤဖးအီၤခဲကလုာ်လၢအမုၢ် သိဖိဒီးမဲာ်တဲးလဲး အတင်ပ နီၣ် န့ၣ်ပထံၣ်ဘင်လီလီ. အခိပညီကအိၣ်ဒ်လဲာ်, ဘင်ဃးဒီးတင်ဂ့ၢ်အံၤ ပကထံၣ်ဘင်ဖဲ, လံာ်မးသဲ ၂၅:၃၁-၄၆ အပူၤန့ၣ်လီလီ.

“၃၁)ဒီးတုၤပုၤကညီဖိခွါအံၤကဟဲဒီးအလၢကပီၤ, ဒီးကလူးခဲလၢာ်အိၣ်ဒီးအီၤ ဒီး, ကဆုၣ်နီၤဝဲလၢ အလီၤပစိာ်ကဟ့ၤကညီအဖိခိၣ်,- ၃၂) ဒီးကယံာ်ပုၤကလုာ်ခဲလၢာ်ကအိၣ်ဖိရီဖိၣ်လၢအမဲာ်ညါလီလီ. ဒီးကနီၤ ဖးအဆာဒ်ပုၤကွၢ်သိတဂၤနီၤဖးသိဒီး မဲာ်တဲးလဲးအဆာအသိးန့ၣ်လီလီ.- ၃၃) ဒီးကဟံာ်သိလၢအစုထွဲ တခီ, မ့မုၢ် မဲာ်တဲးလဲးကဟံာ်ဝဲလၢစုစုတခီလီလီ.-

၃၄)တုၤန့ၣ်တစုစီပၤကစံးဘင်ပုၤအိၣ်လၢအစုထွဲတဖၣ်န့ၣ်, ပုၤလၢအဘင်ဆိၣ်ဂုၤလၢယဟံာ်, သုဝဲသ့ၣ် ဧၤ, ဟဲန့ၢ်ဘင်သါဘိဇာဏ်နိဗ္ဗာန်လီလီအကတီၤဟံာ်န့ၢ်သုဂီၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အခိၣ်ထံးကဲထီၣ်လံာ်လံာ် န့ၣ်တက့ၢ်.- ၃၅) အဂ့ၢ်ဒ်အံၤတင်သ့ဝဲယသး, ဒီးသုဟ့ၣ်အိၣ်ယၤလီလီ. တင်သုယသးလၢထံ, ဒီးသုဒုအိၣ်ယၤလီလီ. ယမုၢ်ပုၤ တမ့ၢ်, ဒီး သုတူၢ်လိာ်ယၤလီလီ.- ၃၆)ယအိၣ်ဘုၣ်ဆု, ဒီးသုဒုးကုဒုးသိးယၤလီလီ. ယဆူယဆါ, ဒီးသုအိၣ်သကိးယၤ လီလီ, ယအိၣ်လၢဃိာ်ပုၤ, ဒီးသုဟဲဆူယအိၣ်လီလီ.-

၃၇)တုၤန့ၣ်တဘျီ, ပုၤအတီအလီၤတဖၣ်န့ၣ် ကစံးဆာအီၤ, ဒီးစံး, ကစါဧၤ, တင်သ့ဝဲ နသးဒီးပဒုး

အိမ်နမ့်ဂု၊ တာ်သူနသးလၢထံဒီးပဒုးအိမ်နမ့်ဂု၊ ပထံင်ဘၣ်နဖဲလဲင်ခိင်လဲင်.-

၃၈) နမ့်ပုတမံ၊ ဒီး ပတူင်လိာ်နမ့်ဂု၊ နအိင်ဘၣ်ဆုဒီး ပဒုးကူဒုးသီးနမ့်ဂု၊ ပထံင်ဘၣ်နဖဲလဲင်ခိင်လဲင်.-

၃၉) တာ်ဆူးတာ်ဆါနမ့်ဂု၊ နအိင်လၢပိာ်ပုတမံ၊ ပထံင်ဘၣ်နမ့်၊ ဒီးပဟဲဆုနအိင်န့၊ မှီဖဲလဲင်ခိင်လဲင်.-

၄၀) ဒီးစီပၤကစံးဆာ်ဒီးစံဘၣ်အိ၊ ယစံးဘၣ်တဲဘၣ်သုတီတီအံ၊ မှီသုမၤပုအဆံးကတာ်တၢ်လၢ ယဒိပုာ်ဝဲအကျါအံ ဒီး၊ မှီသုမၤပုလီ.-

၄၁) တုၤနၤတစုကစံးဘၣ်ပုအိင်လၢစုစုတဖၣ်န့၊ ပုလၢအဘၣ်ဆိင်အာသ့ၣ်စၢ၊ ဟးဖးဒီးယၤဆု မှီအု အထူအယိာ်အပုလၢ အကတဲာ်ကတီၤဟံန့ မှီကီၤလိာ်ဒီး အကလူးတဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.- ၄၂) အဂီၢ် ဒိအံ၊ တာ်သ့ဝံယသး ဒီးသုတဒုးအိဘၣ်ယၤဘၣ်. တာ်သူယသးလၢထံ၊ ဒီးသုတဒုးအိဘၣ်ယၤဘၣ်.- ၄၃) ယမ့ပုတမံ၊ ဒီးသုတတူင်လိာ်ဘၣ်ယၤဘၣ်၊ ယအိင်ဘၣ်ဆု၊ ဒီးသုတဒုးကူဒုးသီးဘၣ်. ယဆူးယဆါဒီး ယအိင် လၢ ပိာ်ပု၊ ဒီးသုတအိင်သကိးဘၣ်ယၤဘၣ်.-

၄၄) တုၤနၤတစုအဝဲသ့ၣ်ကစံးဆာ်ကိးတာ်၊ ဒီးစံး၊ ကစါစၢ၊ တာ်သ့ဝံနသးမ့ဂု၊ တာ်သူနသး လၢထံမ့ဂု၊ နမ့ပုတမံမ့ဂု၊ နအိင်ဘၣ်ဆုမ့ဂု၊ နဘၣ်ဆူးဘၣ်ဆါမ့ဂု၊ နအိင်လၢပိာ်ပုတမံ. ပထံင်ဘၣ် နဒီး ပတမၤဘၣ်နခုနပုအတာ်န့မှီဖဲလဲင်ခိင်လဲင်. ၄၅) တုၤနၤတစု ကစံးဆာ်အိ၊ ဒီးစံး၊ ယစံးဘၣ်တဲဘၣ်သု တီတီအံ၊ မှီသုတမၤဘၣ်ပုလၢအဆံးကတာ်လၢ ပုတဖၣ်အံ အကျါဒီး၊ မှီသုတမၤဘၣ်ယၤဘၣ်လီ.-

၄၆) ဒီးပုတဖၣ်အံကလဲၤန့ဆုတာ်ဒဲးဘးအထူအယိာ်အပုလီ. မ့မ့ပုအတီအလီတဖၣ်န့၊ ဆုတာ်မ့အထူအယိာ်အပုလီ.-”

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုအဆာ်တဖၣ်လၢ ဘၣ်တာ်ပာ်ဖျါထီၣ်အိၤလၢအဖီခိင်သ့ၣ်တဖၣ်အံန့မှီဒၣ်ကစါ ယုၣ်ဂူးစံးကတီၤတာ်လၢတာ်အဒိအတဲာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့လီ. တာ်သ့ၣ်တဖၣ်အံကမၤအသးဖဲတာ်ဂဲၤဆာ်ထာ်သမ့ ထီၣ်က့ၤအနံ (၁၀၀၀) အစီအပူၤန့လီ. တာ်အဝဲအံမှီဒၣ်ကစါယုၤအတာ်စံၣ်ညီၣ်အတာ်မၤဖးဒိၣ်အဂီၢ်န့ လီ.

လံာ်စီဆုအဆာ် (၃၁)ဒီး (၃၂)အံ စံးဘၣ်ပုလၢ တာ်စံၣ်ညီၣ်ဖးဒိၣ်ကအိၣ်ထီၣ်လၢကယံာ်ပုကလုာ်ခဲ လာ်အဖီခိင်ဒီးတာ်စံၣ်ညီၣ်အလီပစိာ်အံန့ ကမ့ၢ်လၢ ပုကလုာ်ခဲလာ်အဂီၢ်လၢ ကစါယုၤအတာ်ကူၣ်တာ်ဖး အပူၤန့လီ. ဒီးကနီၤဖးတာ်အဆာ်ဒဲးပုကွၢ်သိတကနီၤဖးသိဒီးမဲာ်တဲးလဲးန့လီ. တာ်လၢသိဒီးမဲာ်တဲးလဲးအခီ ပညီန့မှီဒၣ်တာ်ဒိလဲင်.

သိဖိ - တာ်လၢသိဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ အိၣ်ဒီးတာ်သ့ၣ်ညါလၢ၊ ထံၣ်လီၤက့ၤအတာ်ဒဲးဘးဒီးကဘၣ်ပီၤယာ် လီၤက့ၤအသး, ဒိကန့တာ်ဒီးအိၣ်ဒီးတာ်ဆီၣ်လီၤအသး, ဒိပစံးတာ်အသီး, ပုသ့ၣ်တဖၣ်လၢ ပသိၣ်လိအီၤညီ သ့ၣ်တဖၣ်န့လီ. လၢတာ်န့အယိ ဖဲဆာ်ကတီၢ်အခါဖဲန့အခါန့ လၢကစါ ယုၣ်ဂူးအယိ ပုသ့ၣ်တဖၣ်န့ ကအိၣ်ဒီးတာ်န့ပာ်တာ်ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုအတာ်မၤလိာ်န့ လီ. ဘၣ်ဃးဒီးတာ်ဂုာ်အံန့ ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ -

(လံာ်ဝံယၤဂါယၤ ၂၉:၁၈, ဒီးတာ်လၢမ့ၢ်တနံန့ ပုန့တအာန့ ကန့ဟူလံာ်အကလုာ်, ဒီးပုမဲာ်ဘျီၣ် ကထံၣ်တာ်လၢတာ်ခဲကျါဒီးတာ်ခဲသ့အကျါလီ.)

မဲာ်တဲးလဲးသ့ၣ်တဖၣ်- တာ်လၢမဲာ်တဲးလဲး သ့ၣ်တဖၣ်အံ မှီဒၣ်ပုကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ မၤန့တာ်ဂဲၤဆာ်ထာ်

သမ္မတီကွဲအကျိတဖန်နှင့်ပူတဖန်အံ့ဘက်တံဒိလီအီလောတံပနိတံမံအံလီ။ ပူသုတဖန်နှင့်မနုတံ အခွဲအယာဘက်ဆန် အဝဲသုတသမာကွံ ကစာယွအဘျူးအဖိန်ဒီးတပီယာလီကွဲဘက်အသးနုပထန်ဘက် လီ။ အဝဲသုတဖန်အိန်ဒီးသးလောအကျါဒီးအိန်မူဝဲဖဲအသးဒန်ဝဲအသိးဒီးလူပိတ်ထွဲတံဒဲးဘးအကျဲနုပထန် ဘက်လီ။ အဝဲသုတဖန်အိန်ဒီးသးလော အကျါဒီးအိန်မူဝဲဖဲအသးဒန်ဝဲအသိးဒီးလူပိတ်ထွဲတံဒဲးဘးအကျဲနု ပထန်ဘက်လီ။ ပူတဖန်အံ့အဂ္ဂီနု ဘက်တံပရိအီဖဲ **လံာ်ဝဲယဂျါယာ ၂၆:၁၀** နုလီ။

“ပူတတီတလီဘက်ဘျူးဘက်ဖိန်ဘက်ဆန်ဒီး, တမာလိဘက်တံတီတံလီဘက်. လောတံလီအဂ္ဂီပူ နုကမာတံဒါကွံဒါကူ, ဒီးတထန်ဘက်ယွအကဟုကညီဘက်.”

တံပနိဘက်ဃးဒီးဟီန်ခိန်အတကံပဝးခံမံအံ့မုအအိန်ထီန်လော တံဆာကတီအဝဲအံ့အခါနု မှာ ဒန်တံစံညီအဆာကတီတုလီလံနုပဘက်သုညါအီလီ။ မှာဝဲလီ။ မှာနုအဝဲအံ့မုဒန် “တံစံညီ အမုနု” နုလီ။ ပကထန်ဘက်ဖဲ **လံာ်မာတံ ၁၇:၃၁** နုလီ။

“အဂ္ဂီဒံအံ, သုနုဖးသီလောအကစံညီဟီန်ခိန်လော တံတီတံလီလောပူလော အပံလီဝဲတက အစုပူလီ။ ဒီးဒံသိးပူခဲလောကစုကုနုကုတံနုဒီး, ဒုဂဲဆာထာန်အဝဲဒန်နု လောတံသံနုလီ။-”

တံအဝဲအံ့မုဒန်တံစံညီဟီန်ခိန်လော တံတီတံလီ, အဆာကတီအဂ္ဂီနုလီ။ (လံာ်ဝဲယဂျါယာ ၂၆:၁၉, နုပူသံနုကမူထီန်, ယပူအခိန်တဖန်ကဂဲဆာထာန်လီ။ ဖုသံနီထီန်ဒီးသးဝံတံ, ပူလောအအိန်အ ဆိးလောဟီန်ခိန်အကမူကျါသုဒါ, အဂ္ဂီဒံအံ, ဒိန်နီဖဲမံအပစီထံအသိးနုမုနုပစီထံ, ဒီးဟီန်ခိန်က ဟုန်ထီန်ကူပူသံတဖန်လီ။

တံကူးတံလောခံကတံတဘျီလောအမု, တံနီဖးတံ, တံစံညီအမုနုအံ့နု ကကဲထီန်အသးဒိ လဲန်နု ပကနုဟံအီစုကီးလီ။ ဘန်မနုအယိလဲန်နု, တံလောတံစံညီအမုနုအပူနုမတသုတဖန် ကြားဒီးတံမူဒီးမတသုတဖန်တကြားဒီးတံမူနုကအိန်ဖျါထီန်ဝဲလီ။

ပူသုတဖန်နှင့်ဘက်တံဒိလီအီလော သိဒီးမဲာ်တဲးလဲးနုပထန်ဘက်လီ။

အခဲအံ့ပကလဲကဒီးဆူတံကူးတံ, အတံမအသးအဂ္ဂီအဝီ, ဒိပစံးတံအသိး, တံစံညီအမုနု အဂ္ဂီနုပကထန်ဘက်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၂၅:၃၅-၃၉** နုလီ။

“အဂ္ဂီဒံအံ,တံသုန်ဝံယသး, ဒီးသုဟုန်အိန်ယလီ။ တံသုယသးလောထံ, ဒီးသုဒုးအီယလီ။ ယမုပူတမု, ဒီးသုတူလီယလီ။- ယအိန်ဘုန်ဆု, ဒီးသုဒုးကုဒုးသိးယလီ။ ယဆူယဆါ, ဒီးသုအိန် သကီးယ လီ, ယအိန်လောပိာ်ပူ, ဒီးသုဟဲဆူယအိန်လီ။-”

တုနုတဘျီ, ပူအတီအလီတဖန်နု ကစံးဆာအီ, ဒီးစံး, ကစာဧ, တံသုန်ဝံ နသးဒီးပဒုးအိန် နုမုဂု,တံသုနသးလောထံဒီးပဒုးအီနုမုဂု, ပထန်ဘန်နုဖဲလဲန်ခိန်လဲန်.- နမုပူတမု ဒီး ပတူလီ နုမုဂု, နအိန်ဘုန်ဆုဒီး ပဒုးကုဒုးသိးနုမုဂု ပထန်ဘန်နုဖဲလဲန်ခိန်လဲန်.- တံဆူးတံဆါနုမုဂု, နအိန် လောပိာ်ပူမုဂု,ပထန်ဘန်နု, ဒီးပဟဲဆူနုအိန်နု, မုဖဲလဲန်ခိန်လဲန်.”

တံအံ့အခိပညီကအိန်ဒိလဲန်. တံအခိပညီလောအဘက်ထွဲဒီးလံာ်စီဆုံဖိတဆာလောအမု, **လံာ်လီန်ဖျါ ၂၀:၁၂** အံ့နု ပကဖးဘက်အီတကုာ်.

“ဒီးယထန်ပူသံ, ဒီးဒိန်ဒီးဆံးတဖန်နု, ဆာထာန်လောလီပစိာ်အမဲာ်ညါ, ဒီးတံအိးထီန်လံာ်တဖန်,

ဒီးလံာ်အဂလုအမုာ် လံာ်မူတကတြုာ်ဘဉ်တၢ်အိးထီၣ်အသး၊ ဒီးပုၤအသံတဖၣ် ဘဉ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်အိၣ်အိၣ် အတၢ်မၤ တဖၣ်အသး၊ ဒ်တၢ်ကွဲးအသးလၢ လံာ်တဖၣ်အပူၤအသးလီၤ.”

တၢ်မၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသး, တၢ်အလုၤအလၢတကဲာ်ပဝးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်အိၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်တၢ်လံာ် (လံာ်မးသဲ ၂၅:၃၅-၃၉)အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပကချုသ့ၣ်ညါလံာ်စီဆံၣ်ဖိအံၤအခီပညီအဆိကတၢ် န့ၣ်တက့ၢ်.

ဘဉ်ဃးဒီးလံာ်စီဆံၣ်အဆၢသ့ၣ်တဖၣ်အံၤအခီပညီန့ၣ် ပဒီပုၤဝဲာ်ပုၤရီမုၤကဉ်သိၣ်လုးဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဟံးန့ၢ် ဝဲအခီပညီဒ် တၢ်ကွဲးအသးန့ၣ် ပဘဉ်ဟံသ့ၣ်ဟံသးအိၣ်လီၤ. ပုၤတကဖဲဆူးကွံာ်ဘဉ်အသးအခါ ဘဉ်ဃးဒီးအသး သမူအဂ့ၢ်န့ၣ် ဘဉ်တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးဃါဘဉ်အိၣ်လၢ, လံာ်တဖၣ်အပူၤလၢလီၤပစိာ်, စီၤနီၤခိၣ်န့ၣ်ဒီး ဒ်အတၢ်မၤဘဉ် တၢ်ကွဲးအိၣ်အသးကန့ၢ်ဘဉ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဝဲလီၤ.

တၢ်အံၤ, မ့ၢ်အမုာ်စ့ၢ်ကိးဧါ. ပကကွံာ်ကဒီးဆူ အမဲာ်ညါန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအရ့ဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, လၢလံာ်လီၤဖျါအပူၤန့ၣ်ဘဉ်တၢ်ကွဲးအိၣ်လၢ တၢ်ပနီၣ် အတၢ်ကွဲးအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ ၂တံၤမသး ၂:၁၅ န့ၣ်လီၤ.

“ကွဲးစးကဲထီၣ်လၢပုၤဘဉ်ယုၤအသး,ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအမဲာ်ဆူးအလီၤတအိၣ်ဘဉ်. ပုၤနီၤဖးတၢ်မ့ၢ် တၢ် တီအကလုၤအကထါအဆၢတီတီလီၤလီၤန့ၣ်တက့ၢ်.”

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အခီပညီန့ၣ် ပကဃုသ့ၣ်ညါဘဉ်အိၣ်တက့ၢ်.

ပုၤသံ (The dead) တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်ကမၤကတၢ်ဟီၣ်ခိၣ်ခဲဘဉ်တဘျီ, တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်ဖးဒိၣ် က အိၣ်ထီၣ်ဝဲဒီး, တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အကတၢ်အပူၤန့ၣ် ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်အိၣ်မူကအိၣ်ဒ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ် ဘဉ်လီၤ.

(လံာ်မးသဲ ၂၄:၂၁-၂၂, “အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အခါဖဲန့ၣ်တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်ဖးဒိၣ် ကအိၣ်ဝဲလီၤ. တၢ်ဒ်န့ၣ်အသးလၢ ဟီၣ်ခိၣ်ကဲထီၣ်သီတုၤခဲကန့ၣ်အံၤ, တအိၣ်ဘဉ်နီတခီဘဉ်. ဒီးလၢခဲလၢလံာ်န့ၣ်, တအိၣ်ထီၣ်လၢဘဉ်ဝဲဘဉ်.- ဒီးတၢ်မ့ၢ်တမၤစ့ၢ်လီၤဘဉ်မ့ၢ်နံၤတဖၣ်န့ၣ်ဒီး, တၢ်ဖဲးတၢ်ညဉ်တတုၤဘဉ်လၢ တၢ်အုၣ်ကုၤခိၣ်ကုၤနီတကဘဉ်. မ့ၢ်တၢ်ကမၤစ့ၢ်လီၤမ့ၢ်နံၤတဖၣ်န့ၣ်, လၢပုၤဘဉ်တၢ်ဃုထၢအိၣ်တဖၣ် အဃိလီၤ.”)

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကစၢ်ယုၣ်ဂူးအနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ စံးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်ဒၣ်ပုၤသံအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ် ဖဲ, လံာ်လုၤကဉ် ၉:၆၀ န့ၣ်လီၤ. “ဒီးယုၣ်ဂူးစံးဘဉ်အိၣ်, ပုၤအသံန့ၣ်, မိအရုၣ်လီၤကွံာ်အပုၤသံဒၣ်ဝဲတက့ၢ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အတၢ်မၤအသးတမံၤအံၤ လၢပုၤအါဂၤအဂီၢ်ကမ့ၢ်တၢ်လီၤကမၤမာ်တမံၤ န့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. ဖဲဟီၣ်ခိၣ်ခဲဘဉ်တဘျီအစီကတၢ်အခါဒၣ်လဲာ် ပုၤကလုၤသ့ၣ်တဖၣ်တထံၣ်ဘဉ်တၢ်သံ ဒီးကအိၣ်လီၤတဲာ်ဝဲလၢ ပုၤကလုၤခဲလၢာ်အကျါန့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်ဝဲစကၢရယၤ ၁၄:၁၆ န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်မၤအသးလၢကယံာ်ပုၤလၢအအိၣ်လီၤတဲာ်လၢ ပုၤကလုၤခဲလၢာ်အကျါ, လၢအဟဲထီၣ်ဒါယရူၤရူ လုၣ်န့ၣ် ကလဲထီၣ်တနံၣ်ဘဉ်တနံၣ်, တနံၣ်ဘဉ်တနံၣ်, ဒ်သးအကဘျီထီၣ်ဘါထီၣ်စီပၤ, တၢ်သးမ့ၢ်ဂီၢ်မ့ၢ်အ ယုၤ, ဒီးတၢ်နီၣ်ဘျီဒဲအနံၤလီၤ.”

ဆၢထၢာ်လၢလီၤပစိာ်အမဲာ်ညါ,

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်စံၣ်ညီၣ်တၢ်လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်အိၣ်ထီၣ်တၢ်လံာ်ဒီး, ကအိၣ်ဒ်အဂ့ၢ်န့ၣ်

ဘဉ်တၢ်ပၢ်ဖျါအီၤဒ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤအဂၢၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘဉ်ညါအတၢ်စံၣ်ညီၣ်အမၢ်နံၤအံၤ န့ၣ်အိၣ်ထီၣ်တၢ်လံအဂၢၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

လံာ်သ့ၣ်တဖၣ်

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအလံာ် (The book)သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်ဝံယရှါယၤ ၂၉:၁၈ - ဒီးတၢ်လာမ့ၢ်တနံၤန့ၣ်ပှၤန့ၣ်တအာန့ၣ် ကနၢ်ဟူလံာ်အကလုာ်, ဒီးပှၤမဲာ်ဘျီၣ်ကထံၣ်တၢ်လာတၢ်ခဲးကျါ, ဒီးတၢ်ခဲးသူအကျါလီၤ.

လံာ်ဝံယရှါယၤ ၃၄:၁၆ - ဃုတၢ်လာယွၤအလံာ်ပှၤ, ဒီးဖးတၢ်တက့ၢ်. တဟါမၢ်ဘဉ်နီတမံၤဘဉ်, တၢ်လာအဂီၤမိၣ်တအိၣ်ဘဉ်န့ၣ်တအိၣ်ဘဉ်နီတဘဉ်ဘဉ်. အဂၢၢ်ဒ်အံၤ, ယထးခိၣ်မၤလိာ်တၢ်န့ၣ်, ဒီးအသးန့ၣ်ဒုးအိၣ်ဖျိၣ်အီၤလီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအလံာ်စီဆ့ဒီးအကတြျ် (၆၆)ဘဉ် အတၢ်ဘဉ်ထွဲလီၤ. လံာ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါ (၆၆)ဘဉ် န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

ဘဉ်တၢ်အိးထီၣ်အသး

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ် (လံာ်ဝံဃဘးကူၣ် ၂:၁၄ အတၢ်ကွဲးလာအမ့ၢ်, “အဂၢၢ်ဒ်အံၤ ဟီၣ်ခိၣ်ကပဲၤထီၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါယွၤအလၢကပီၤ, ဒ်ထံလုာ်ဘာပီၣ်လဲၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ.”) လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ဟီၣ်ခိၣ်တဘဉ်အံၤကပဲၤဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါနၢ်ပာ်တၢ်ဒီး, လံာ်စီဆ့အတၢ်ကွဲးသ့ၣ်တဖၣ်လၢဘဉ်တၢ်ကးတံာ်အီၤလၢနီၢ်ဝံာ်သ့ၣ်တဖၣ်, ကဘဉ်တၢ်အိးထီၣ်အီၤဒီး, တၢ်တထံၣ်တၢ်, တၢ်တနၢ်ပာ်တၢ်, တၢ်တနၢ်ဟူတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်တအိၣ်လၢဘဉ်အဂၢၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. (လံာ်မးသဲ ၁၃:၁၃)

တၢ်လာကစၢ်ယွၤအံၤန့ၣ် ကလူလီၤဂံၢ်လီၤအသးဆူပှၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အလီၤဒီး, ဒ်သိးကနၢ်ပာ်လံာ်စီဆ့အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအဂီၢ် ကအိးထီၣ်ပှၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်မဲာ်အတၢ်ထံၣ်အတၢ်ကူၣ်သ့အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲလီၤ.

လံာ်အကလၢအမ့ၢ် လံာ်မူတကတြျ်ဘဉ်တၢ်အိးထီၣ်အသး

တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢအမ့ၢ်, လံာ်မူတကတြျ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, ဖဲတၢ်စံၣ်ညီၣ်တၢ်အမၢ်နံၤအပူၤပှၤလၢအကြား ဒီးတၢ်မူသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်မၤနီၣ်မၤဃါဒီးအတၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးဃါသ့ၣ်တဖၣ်အစရီၤလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်အတၢ်ကွဲးလာ ပှၤသ့ၣ်တဖၣ်ကအိၣ်ဒီးတၢ်တီတၢ်လီၤလၢသးသမူအထူအယိာ်အဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. **ဖဲ လံာ် တၢ်လီၣ်ဖျါ ၃:၅ ပှၤလၢအမၤနၢၤတၢ်န့ၣ်, ကကူကသိးဝဲဒီးတၢ်ဝါ, ဒီးယတတြျ်ကွံာ်ဘဉ်အမံၤလၢလံာ်မူအပူၤလုၤတက့ၢ်ဘဉ်, ဒီးယကအာ်လီၤအီၤလီၤအမံၤလၢယဟ်အမဲာ်ညါ, ဒီး အကလုးတဖၣ်အမဲာ်ညါလီၤ.**

လံာ်စီဆ့အတၢ်ကွဲးအသိး, တၢ်သးခုကစီၣ်အစီၤအပူၤ, ပှၤလၢအကြားဒီးအကကဲထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘဉ်တၢ်ပၢ်ဖျိၣ်အီၤအဂၢၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ဒ် ကစၢ်ယုၣ်ရှုးစံးကတိၤတၢ်အသိးန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

လံာ်စီဆ့အတၢ်ကတိၤတဘီလၢအမ့ၢ် “ဘဉ်တၢ်အိးထီၣ်အသး” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်မၤလၢတၢ်အိးထီၣ်လံာ်မူအတၢ်မၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

လံာ်စီဆ့အတၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ်, “ဒီးပှၤအသံတဖၣ်ဘဉ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်အီၤဒ်အတၢ်မၤတဖၣ်အသိး, ဒ်တၢ်ကွဲးအသးလၢလံာ်တဖၣ်အပူၤအသိးလီၤ.” တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ကွဲးအသးလၢလံာ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤ, ဒ်ပစံးတၢ်

အသီး၊ ဒ်သီးပကနာ်ဟံင်တၢ်ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၣ်န့ၣ်ဒီး၊ ပှၤသ့ၣ်တဖၣ်ကဘၣ်ထံၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်အတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၉၆:၁၃** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဟဲဝဲဒ်သီးအကစံၣ်ညီၣ်ဟီၣ်ခိၣ်လီၤ. ကစံၣ်ညီၣ်ဟီၣ်ခိၣ်လၢတၢ်တီၣ်လီၤဒီးပှၤဂီၢ်မ့ၢ်လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၣ်လီၤ. (TRUTH)

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူတၢ်ဂ့ၢ်လၢအမ့ၢ်, တၢ်မၤ (အလုာ်အလၢ်) သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

လံာ်မးသဲ ၂၅:၃၅-၃၉

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ,တၢ်သၣ်ဝံၤယသး, ဒီးသုဟ့ၣ်အိၣ်ယၤလီၤ. တၢ်သူယသးလၢထံ, ဒီးသုဒုအိၣ်ယၤလီၤ. ယမ့ၢ်ပှၤတမ့ၢ်, ဒီးသုတူၢ်လိာ်ယၤလီၤ.- ယအိၣ်ဘ့ၣ်ဆု, ဒီးသုဒုးကုဒုးသီးယၤလီၤ. ယဆူယဆါ, ဒီးသုအိၣ်သကိးယၤလီၤ, ယအိၣ်လၢဃိာ်ပှၤ, ဒီးသုဟဲဆူယအိၣ်လီၤ.-

တုၤန့ၣ်တဘျီ, ပှၤအတီအလီၤတဖၣ်န့ၣ် ကစံးဆၢအိၣ်, ဒီးစံး, ကစၢ်ဧၤ, တၢ်သၣ်ဝံၤ နသးဒီးပဒုးအိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်,တၢ်သူနသးလၢထံဒီးပဒုးအိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်, ပထံၣ်ဘၣ်န့ၣ်ဖဲလဲၣ်ခိၣ်လဲၣ်.- နမ့ၢ်ပှၤတမ့ၢ် ဒီး ပတူၢ်လိာ်န့ၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်, နအိၣ်ဘ့ၣ်ဆုဒီး ပဒုးကုဒုးသီးန့ၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ် ပထံၣ်ဘၣ်န့ၣ်ဖဲလဲၣ်ခိၣ်လဲၣ်.- တၢ်ဆူးတၢ်ဆါန့ၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်, နအိၣ်လၢဃိာ်ပှၤမ့ၢ်ဂ့ၢ်,ပထံၣ်ဘၣ်န့ၣ်, ဒီးပဟဲဆူန့ၣ်မ့ၢ်, မ့ၢ်ဖဲလဲၣ်ခိၣ်လဲၣ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်မၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, တၢ်အလုာ်အလၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်ဒ်တၢ်ကွဲးအသီးန့ၣ်ဘၣ်. ပဘၣ်ပလီၢ်ပသးတမံၤလၢ, မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်စံးတၢ်အဒိအတဲာ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်အဒိအတဲာ်အခီပညီန့ၣ်ပကဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်အီၤတက့ၢ်.

Vs. 35 - တၢ်သၣ်ဝံၤဒီးတၢ်သူယသးလၢထံ

တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအဘီအမ့ၢ်ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်အတၢ်လီၢ်အပူၤန့ၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးထံတလၢတပှဲၤအဂ့ၢ်န့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်နီတခိၣ်ဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိတၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အဒိအတဲာ်တမံၤဒီးဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢတၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢနီၢ်သ့ၣ်နီၢ်သးတကပၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ် နီၢ်သးအတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးနီၢ်သးအထံန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ဝံၤယးရမံၤယၤ ၁၅:၁၆, ဒီးလံာ်တၢ်လီၢ်ဖျါ ၂၂:၁၈** သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

“ယထံၣ်န့ၣ်န့ၣ်တၢ်ကတိၤ, ဒီးယအိၣ်ကွဲာ်အီၤလီၤ.”

“ဒီးပှၤလၢတၢ်သူအသးလၢထံန့ၣ်, မံအဟဲတက့ၢ်. ဒီးဖဲဒၣ်ပှၤလၢအသးအိၣ်, မံအဟံးန့ၣ်ကလီထံမူန့ၣ်တက့ၢ်.”

ပှၤတဂၤကအတၢ်ဆိကမိၣ်ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢ, တၢ်လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၣ်လံာ်စီဆုံတဘျီအံၤအတၢ်သ့ၣ်ညါတဖၣ်ကလုာ်ဘၢကွဲာ်ဟီၣ်ခိၣ်လၢ အကဘၣ်ကဲထီၣ်ဒၣ်အတၢ်ဒၣ်ဝဲ အပူၤန့ၣ်, ပှၤတဂၤကမၤတၢ်မၤလၢ ကဘၣ်နီၤလီၤကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထါ အတၢ်အိၣ်ဒီးထံန့ၣ် လၢအဝဲအဂီၢ်တၢ်အခွဲးအယာ်ကအိၣ်ထီၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ် ကကမၤကမၣ်ဝဲလီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ကစၢ်ယွၤကဒုးမၤတၢ်မၤအဝဲအံၤဆူပှၤဂၤစုာ်ကံစုာ်အအိၣ်ဒီးကဟ့ၣ်ဝဲတၢ်အခွဲးအယာ်ဆူ ပှၤသ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မၤအံၤန့ၣ်ပကဘၣ်ချူအီၤဒီးမၤဘၣ်

အိအဂ္ဂါနု ဝကထံဝံဘဝံဖဲ၊ လံာ်လိာ်ဖျါ ၂၂:၁၇ နုလီၤ.

“ဒီးသးနု၊ ဒီးတလးမူးဟိာ်မုာ်စံးဝဲဒၣ်၊ ဟဲတက့ၢ်. ဒီးပုၤလၢအနီၤဟူတၢ်နု၊ မံအစံး, ဟဲတက့ၢ်. ဒီးပုၤလၢတၢ်သူအသးလၢထံနု၊ မံအဟဲတက့ၢ်. ဒီးဖဲဒၣ်ပုၤလၢအသးအိာ်, မံအဟံးနုကလိာ်ထံမူနုတက့ၢ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤတက့ၢ်လၢ အနီၤဟူတၢ်ဘဝံဘုးဒီးတၢ်မူအထူအယိာ်လၢအပုၤဒီးတၢ်ကဟုကညီၢ်အဂ္ဂါအံၤ နု အဝဲစ့ၢ်ကီးကဲထီၣ်ကစၢ်ယွၤအခူအပုၤဒီးကစံာ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်ကထါအဂ္ဂါနု ဘဝံဘုးထီၣ် အိၤနုပထံဝံဘဝံလီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ အဆာဖိ (၃၅)လၢအမ့ၢ်တၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂ္ဂါနုလီၤ.

Vs. 35 - ယမ့ၢ်ပုၤတမ့ၢ်ဒီး, ဒီးသုတူၢ်လိာ်ယၤလီၤ.

ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အလီၤကံဒီးသိဖိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤနုအဝဲသ့ၣ်တမၤတၢ်ခူတၢ်ပုၤအတၢ်မၤဆူ, အဘူးအတၢ်, အခူဖိထၢဖိဒီးပုၤလၢအဝဲသ့ၣ်အဲၣ်ဘဝံအိၤသ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်နုဘဝံ. အဝဲသ့ၣ်မၤတၢ်ခူတၢ်ပုၤအတၢ်မၤဆူပုၤလၢအဝဲသ့ၣ်တသ့ၣ်ညါဘဝံဝဲနီတဘျီ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဆူပုၤဂုၤပုၤဂၤအအိၣ်ဒီးဆူပုၤတမ့ၢ်လၢအတထံဝံဘဝံဝဲနီတဘျီသ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်လၢတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံဒီးတၢ်သူၣ်အိၣ်သးအိၣ်အပူၤလီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အဲၣ်ဘဝံပုၤတမ့ၢ်ဒီးတူၢ်လိာ်အိၤလၢအသးကံာ်ပူၤဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံလီၤ.

Vs. 36 - ယအိၣ်ဘုၣ်ဆု, ဒီးသုဒုးကူဒုးသိးယၤလီၤ.

လၢကစၢ်ယွၤအဘီအမ့ၢ်အပူၤ, ဘဝံဘုးဒီးတၢ်အိၣ်ဘုၣ်ဆုဒီးတၢ်ကူတၢ်သိးအံၤနု မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤနုပထံဝံဘဝံလီၤ.

တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်, တၢ်အိၣ်ဘုၣ်ဆုအံၤနု မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူၤအတၢ်ပုၤက့ၢ်ပုၤအဘူးအလဲအံၤနု, လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိလၢအအိၣ်လၢတၢ်ဒဲးဘးအပူၤတဖၣ်စ့ၢ်ကီးကမၤနုဘဝံတၢ်အလီၤအိၣ်အယိာ်လိာ်ဘဝံတၢ်ကျၢ်ဘၢအတၢ်ဒဲးဘးအဂ္ဂါနုပထံဝံဘဝံလီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လၢတၢ်ဒဲးဘးအဂ္ဂါ, တၢ်ကျၢ်ဘၢတမံၤအံၤအဂ္ဂါနု ပဒုးနဲၣ်အိၤသုဆူပုၤလၢကဲၤဆာထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤတဖၣ်လၢအမ့ၢ်, ပုၤဟ့ၣ်ဒုၣ်, ပုၤမူၣ်စလ့ၣ်, ပုၤလံာ်သူဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဘါတအိၣ်ဘဝံသ့ၣ်တဖၣ်နုလီၤ.

Vs. 36 - ယဆူးယဆါဒီးသုအိၣ်သကိးယၤလီၤ.

လံာ်ဝံယဂျါယၤ ၃၃:၂၄ - ဒီးပုၤအိၣ်ဝဲဆိးဝဲတဖၣ်နုတစံး, ယမၤတကဲဘဝံနုတမ့ၢ်တၢ်ဆါအိၣ်အပူၤနုအတၢ်ဒဲးဘးပုၤဂံၤလီၤ.

ဒ်လံာ်စီဆုံတဆာအတၢ်ဟံၤဖျါအသိး, ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤနုတစံး, ယမၤတကဲဘဝံနုတမ့ၢ်တၢ်ဆါအိၣ်အိၤအဂ္ဂါနုဘဝံ, မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဖုးသံနီၣ်တၢ်လၢတၢ်သူၣ်ခိၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဒဲးဘးအတၢ်ဆါအပူၤလၢအအိၣ်ဒီး တၢ်လၢတၢ်ပုၤလၢတၢ်ဒဲးဘးအဂ္ဂါနုလီၤ.

“ဒီးသုအိၣ်သကိးယၤလီၤ.” (VISITED ME) အံၤနု မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်မၤဆူထီၣ်ပုၤအသး, ယုတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးဒီးတၢ်ပီၣ်တၢ်ပီၣ်ဘဝံဘုးဒီးကဟးဆူးတၢ်ဒဲးဘးအကျဲဒီးကနဲၣ်လိကျဲလၢအဂ့ၤအဂ္ဂါနု ဆူပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်လၢ တၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံအပူၤကမၤပုၤအခူအပုၤအတၢ်မၤလၢတၢ်ယူးယီၣ်ဟံၤကဲတၢ်အပူၤလီၤ.

ဘဝံဘုးဒီးတၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲတၢ်, အတၢ်မၤအံၤနုပကမၤဘဝံအိၤအဂ္ဂါ, တၢ်အခွဲးအယာ်အိၣ်လၢကျဲ အါ

ဘိန့်န့် ပထံဘိဘိန့်လီ.

“ယအိန့်လယဟိပု၊ ဒီးသုဟဲဆုယအိန့်လီ.”

မုာဲလီ. တာ်အဝဲအံ့မုာ်စုာ်ကီးတာ်သွဉ်ခိန့်ဖးဒိန့်အယိန့်န့ပထံဘိဘိန့်လီ. (HADES/ SHEOL and HELL) ဖဲမုာ်ခိန့်ဘိမုာ်အိန့်ထီန့်အခါ, ကယိပုအိန့်လယ တာ်သွဉ်ခိန့်အပူခဲလာ်န့, ကနာ်ဟူအကလုာ်သီန့်ဒီး ကဂဲဆာထာ်သမူထီန့်ကုအဂုာ်န့ ပကထံဘိဘိန့်ဖဲ, **လံာ်ယိဟာ် ၅:၂၈** န့လီ.

ဘိန့်ဆုပုသ့တဖုကဟဲကုကု လာတာ်အပူအဂုာ်န့, အန့ဖိထာဖိ, အဘူးအတံာ်လာကဘါထုက ဖုတံာ်လာအဝဲသ့အဂီန့တအိန့်နီတဂဘိန့ပထံဘိဘိန့်လီ. ပုသ့တဖုလာအမုာ်, မုာ်ကမဲဖိန့ပထံဘိဘိန့် တဖုဒီး, ပုလာအသးတထံသ့တဖုဒီးပုလာအန့ဖိထာဖိအဟံာ်အယိတအိန့်သ့တဖုလာဘိဟးဝုဝီ တာ်သ့တဖုန့လီ. လာပုသ့တဖုအဂီန့ ဖဲအဝဲသ့ဂဲဆာထာ်လာတာ်သွဉ်ခိန့်အခါ, ပုတဖုလာကမာ တာ်အခုအပူအတံာ်မသ့တဖုလာ အဝဲသ့အဂီဒီး, ကဘါထုကဖုတံာ်လာ ပုသ့တဖုအဂီန့ ကအိန့် ထီန့်ဝဲလီ.

တာ်အဝဲအံ့မုာ်ဒု ပုမာ်တံာ်ခုတာ်ပုအတံာ်မဆူဘိမုာ်ဒီးမာဲလဲလာတာ်အိန့်တာ်ကွဲဒီးတာ်ကံာ်ဘိအဂုာ်န့ လီ. ပုတဖုလာဘိတံာ်ဒိလီအီလာသိဖိသ့တဖုန့ ဖဲမာ်တံာ်ခုတာ်ပုအတံာ်မအခါ, မာဲလဲလာတာ်ဒိကန့ ကစာ်ယွအကလုာ်ဒီးအဝဲသ့ဘုကွာ်တာ်အခွဲအယာ်လာကမာတာ်အခုအပူအတံာ်မလီ.

ပကထံဘိဘိန့်ဖဲ, **လံာ်မာ်ကူး ၁၂:၂၉-၃၁** န့လီ.

“ဒီးယုဂ်ဂူးစံးဆာအီ, လာတာ်မာ်လိာ် ခဲလာ်အကျါ အိန့်သ့စံးဝဲဒု, ကန့တကုာ်, အံာ်စရုလးစာ, ယွပကစာ်န့မုာ်ယွတကယိလီ. ဒီးနဘာ်အဲာ်ယွ နကစာ်လာ နသ့ကံာ်သးလဲ, ဒီးနသးဒီဖျာ်ညါ, ဒီးနတံာ် ကုာ်တံာ်ဆးတုအလာ်, ဒီးနကံာ်နဘါခဲလာ်တကုာ်. အအံ့မုာ်တာ်မာ်လိာ်အိန့်သ့တထံဘိန့. ဒီးခဲထံဘိန့ န့ လီကံာ်လာအီလီ. အဲာ်ပုလာနယာ ခဲနအဲာ်လီနသးဒုနဲအသိန့တကုာ်. တံာ်မာ်လိာ်အဂုာ်အဂီဒိ န့အဝဲတဖုန့ တအိန့်ဘိ. ”

လာတာ်န့အယိ ပုသ့တဖုလာဘိတံာ်ဒိလီအီလာသိဖိတဖုအံ့န့ ကအိန့်ဘိလာ စီပုအစုထဲ တခီ, ဒိပစံးတာ်အသိ, တံာ်မုာ်တံာ်တီအကျဲ, ဒိပစံးတာ်အသိ, ကမာ်န့တာ်ဘျူးတာ်ဖိန့လီ. မုာ်ပုသ့တဖု လာဘိတံာ်ဒိလီအီလာ မဲာ်တဲးလဲးတဖုအံ့န့ ကအိန့်ဘိဝဲလာ အစုစုတခီ, ဒိပစံးတာ်အသိ, တံာ်တတီတ လီအကျဲဒီး တံာ်ဘျူးတာ်ဖိတအိန့်အလီန့ပထံဘိဘိန့်လီ. (ဝဲယဂျါယ ၂၆:၁၆)

တာ်သ့တဖုအံ့ကမာအသးဖဲ အန့ (၁၀၀၀)အတီပုကကဲထီန့်ဘိအသးတဆီဘိတဆီပုကီး ကဒဲးကဘိလဲခီဖျိတာ်သ့တဖုအံ့န့လီ. တံာ်ပီယာ်လီကုပသးဒီးတာ်ဆီတလဲတာ်သ့တဖုအဂီ ကစာ် ယွကဘိဟ့တာ်ဆာကတီလာတာ်အန့တဖုအပူန့ပကထံဘိဘိန့်ဖဲ, **လံာ်ဝဲယဂျါယ ၆၅:၂၀** န့လီ.

“ဖဲန့ဖိဆံးအန့အသီတပုထီန့်ဘိ, တအိန့်လာဘိ, ဒီးပုသးပုလာအတမာပုဘိအန့အသီန့ တအိန့်ဘိ. အဂုာ်ဒိအံ့, ဖိသ့အသးပုအန့တကယီန့ကသံ, ဒီးပုတံာ်ဒီးဘးဖိလာအသးပုတကယီန့ ကဘိတံာ်ဆိန့အာအီလီ.”

မုာ်ဝဲလီ. တံာ်လာ, တံာ်ဆာကတီအန့ (၁၀၀)အံ့န့မုာ်ဒုတာ်မာ်ကွာ်တာ်အဆာကတီန့ ပထံဘိဘိ န့လီ. ပုသ့တဖုလာလူအသးဒီးမာဲဖဲအသးတဖုန့မာ်တံာ်ဒီးဘးအယိ အဝဲသ့ကအိန့်မူဝဲအန့ (၁၀၀)

အဘျဉ်းန့ၣ်အိၣ်ဝဲတသ့ဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်ကမၤန့ၣ်က့ၤကစၢ်ယွၤအတၢ်ဆိၣ်အာန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်သံအဝဲအံၤ မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်သံခဲတစုန့ၣ်လီၤ. **ဖဲလံာ်ရီၤမုၢ် ၆:၂၃ ဒီးလံာ်တၢ်လီၤဖျါ ၂၁:၈** အပူၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ပုၤတဖၣ်အံၤ အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, တၢ်ဒဲးဘးအဘူးအလဲမ့ၢ်တၢ်သံလီၤ. မ့ၢ်ယွၤအတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်မူအထူအယိာ်လၢ ပကစၢ်ယုၣ်ဂူးခရံၣ်အယိာ်န့ၣ်လီၤ.”

“မ့ၢ်ပုၤပျံၤတၢ်, ဒီးပုၤတန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်, ဒီးပုၤမၤတၢ်သးဘၣ်အာဒီး ပုၤမၤသံပုၤကညီ, ဒီးပုၤမၤ ကမၣ်မ့ၣ် ကမၣ်ခွါ, ဒီးပုၤဟီၣ်တၢ်ယိာ်တၢ်, ဒီးပုၤဘါတၢ်ဂီၤ. ဒီးကယိာ်လၢအကတိၤတၢ်ကဘျးကဘျဉ်တဖၣ်န့ၣ်, ကန့ၣ်ဘၣ်အဂီၢ်လၢ နီၣ်မ့ၣ်အူဒီးကးအိၣ်တၢ်အပူၤလီၤ. အဝဲန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်သံပုၤထီၣ်ခဲတစုလီၤ.”

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်ကူးတၢ်သာဘျီတဘျီအဂ့ၢ်ဒီး, ဒ်ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ **လံာ်မးသဲ ၂၅:၃၄** အသိး တၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ကလဲၤတုၤဆူ တၢ်အကတၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

“တုၤန့ၣ်တစုစီၤပကစံးဘၣ်ပုၤအိၣ်လၢအစုထွဲတဖၣ်န့ၣ်, ပုၤလၢအဘၣ်ဆိၣ်ဂုၤလၢယဟ်, သုဝဲသ့ၣ် ဧၤ, ဟဲန့ၣ်ဘၣ်သါဘီဧၤမုၢ်ဧၤလၢအကတိၤဟ်န့ၣ်သုၤဂီၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အိၣ်ထံးကဲထီၣ်လံၤလံၤ န့ၣ်တက့ၢ်.-

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤလၢဘၣ်တၢ်ကိးအီၤလၢ သိဖိတဖၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ကမၤန့ၣ်ဘၣ် ဟီၣ်ခိၣ်အဘီအမုၢ်ဒီးကအိၣ်ဘၣ် ဝဲလီၤစီၤလီၤထီၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၃၇:၂၉** န့ၣ်လီၤ.

“ပုၤတီပုၤလီၤန့ၣ်ဘၣ်သါထံဧၤကီၢ်ဧၤ, ဒီးအိၣ်ဝဲဆိးဝဲလီၤစီၤလီၤထီၣ်လီၤ.”

လၢန့ၣ်တကးဘၣ်, ကမၤန့ၣ်တၢ်မူအထူအယိာ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၂၅:၄၆** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပုၤတဖၣ်အံၤကလဲၤန့ၣ်ဆူတၢ်ဒဲးဘးအထူအယိာ်အပူၤလီၤ. မ့ၢ်ပုၤအတီအလီၤတဖၣ်န့ၣ်, ဆူတၢ်မူအထူအယိာ်အပူၤလီၤ. ”

ပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးဖဲ **လံာ်မးသဲ ၂၅:၄၁** န့ၣ်လီၤ.

“တုၤန့ၣ်တစုတစံးဘၣ်ပုၤအိၣ်လၢစုစုတဖၣ်န့ၣ်, ပုၤလၢအဘၣ်ဆိၣ်အာသ့ၣ်ဧၤ, ဟးဖးဒီးယၢဆူ မ့ၢ်အူ အထူအယိာ်အပူၤလၢ အကတဲာ်ကတိၤဟ်န့ၣ် မုၢ်ကီၤလံာ်ဒီး အကလူးတဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.-”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်ကိးအီၤလၢ မဲာ်တဲးလဲးတဖၣ်အံၤန့ၣ် ကဘၣ်လဲၤန့ၣ်ဆူတၢ်ဒဲးဘးအထူ အယိာ်, လၢအမ့ၢ်, မ့ၢ်အူအထူအယိာ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်အံၤအခီပညီကအိၣ်ဒ်လဲၣ်.

တၢ်လၢမဲာ်တဲးလဲးအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤအသိး, တၢ်လၢမ့ၢ်အူအထူအယိာ်စ့ၢ်ကိးမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဟးဂီၤ အတၢ်ပနီၣ်တမံၤန့ၣ်ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်မၤအသးဒ် တၢ်အဖုဒီးနီၣ်စံးစ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအလီၤပလိာ်အသးတအိၣ်ဘၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်အထူအယိာ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဂၢၢ်အိၣ်ကျၢၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ဒီး, တဒ်သိးလိာ်အသးဒီးတၢ်ကူးတၢ်ခံမံၤလၢအမ့ၢ်, တၢ်အဖုအဂ့ၢ်ဒီးနီၣ်စံးစ့ၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ဘၣ်.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ဒၣ် တၢ်စံးညီၣ်လၢခဲကတၢ်ဒီးတၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ် န့ၣ်အယိာ် တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအအိၣ်ဂၢၢ်ဆိးကျၢၤန့ၣ်ဒီး မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးတၢ်သံခဲတစုအထူ အယိာ် အဂ့ၢ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်န့ၣ်အယိာ် ဘၣ်ဃးဒီးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကူၣ်တၢ်ဖးလၢအမ့ၢ်,

တၢ်ကူးတၢ်သာဘျီတဘျီအံၤ အဂီၢ်န့ၣ် ကတၢၢ်လံန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

**ပှၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီး တၢ်လၢတၢ်ပွဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် ကန့ၣ်လီၤဘၣ်ဝဲဆူ ဟီၣ်ခိၣ်လၢအိၣ်
ဒီးတၢ်လၢတၢ်ပွဲၤတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် ကအိၣ်မူဘၣ်ဝဲလီၤစီၤလီၤထီၤအဂီၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.**

အၤမ့ၣ်